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ww Powstanie Warszawskie
a Wieliszew
Na miesiàc przed wybuchem
Powstania Warszawskiego
poeta Jerzy Zagórski wraz
z rodzinà wyprowadzi∏ si´
do wynajmowanego
mieszkania w okaza∏ym
letnisku zwanym Wieliszew
Kwietniówka.

áá wi´cej historii czytaj na str. 4

ww Miss Basia
Nie trzeba jechaç
do egzotycznych krajów, aby
oglàdaç wyboru
najpi´kniejszych paƒ.
Równie˝ w Podd´biu nie
brakuje uroczych kobiet,
a najpi´kniejszà z nich
wybrano w konkursie Miss
Podd´bia.

áá wi´cej czytaj na str. 9

Zgodnie z regulacjami prawnymi
ka˝dy mieszkaniec Gminy powi-
nien zawrzeç umow´ dotyczàcà
wywozu nieczystoÊci z w∏asnej
posesji. Natomiast dla u˝ytkow-
ników dzia∏ek rekreacyjnych roz-
stawiono kontenery. OczywiÊcie
z tego tytu∏u wnoszona jest przez
nich op∏ata. Przyjrzyjmy si´, jak
to wyglàda w praktyce.

Scenka rodzajowa 1. Wspania-
le uporzàdkowana dzia∏ka z do-
mem sta∏ego mieszkaƒca. Nieru-
chomoÊç mog∏aby s∏u˝yç za wzór
idealnie zadbanego miejsca za-
mieszkania. Scenka rodzajowa 2.
W∏aÊciciel dzia∏ki prowadzàcy

dzia∏alnoÊç gospodarczà typu
handel – wzór zaradnoÊci, a do te-
go niespotykanie niskie ceny.
Otoczenie sklepu mog∏oby s∏u˝yç
za wzór dzia∏ki mieszkaniowej.

Czy˝ scenki wspomniane wy˝ej
nie dajà wra˝enia sielanki i spo-
kojnych, wr´cz idealnych miejsc?
A co powiedzà Paƒstwo, gdy oka-
˝e si´, i˝ zarówno w∏aÊciciel do-
mu i sklepu swój porzàdek za-
wdzi´czajà podrzucaniu Êmieci
z posesji do kontenerów, za któ-
re nie muszà p∏aciç? Koszty tych
„porzàdków” ponosi Urzàd Gmi-
ny i w∏aÊciciele dzia∏ek rekreacyj-
nych. Czy wtedy coÊ zak∏óci ide-

alny obraz dobrego gospodarza,
przedsi´biorcy?

Niestety z takim problemem bo-
ryka si´ nasza Gmina – kontene-
ry wprowadzone na potrzeby w∏a-
Êcicieli dzia∏ek rekreacyjnych za-
cz´∏y s∏u˝yç wszystkim, nawet
osobom do tego nieuprawnionym.

Kontenery w Komornicy, Skrze-
szewie iTopolinie s∏u˝à mechani-
kom, handlujàcym, ekipom re-
montujàcym jako miejsce podrzu-
cania odpadów, które nie majà
prawa si´ tam znaleêç.W wyniku
takich sytuacji w 2008 roku koszt
usuwania odpadów prawie cztero-
krotnie przekroczy∏ wyp∏yw

Pierwszego dnia uczestnicy im-
prezy bawili si´ na koncertach
zespo∏ów folkowych: „Percival
Shuttenbach”, „Kapela Drewut-
nia” i „˚ywio∏ak”. Zapowiedzià
szantowej soboty, a jednocze-
Ênie podsumowaniem piàtku,
by∏ wyst´p Romana Roczenia,
któremu akompaniowa∏ na gita-
rze Waldemar Lewandowski.

Drugi dzieƒ Festiwalu by∏ po-
dzielony na trzy cz´Êci. Naj-
pierw, w warszawskiej tawernie
„Gniazdo Piratów” odby∏ si´

konkurs szantowych zespo∏ów
amatorskich.Jury w sk∏adzie: Da-
riusz Wo∏osiewicz „Grzywa”
(Strefa Mocnych Wiatrów),
Krzysztof K∏os „Brat” (Morde-
wind) i S∏awomir Baƒbura (so∏-
tys Topoliny – GminaWieliszew)
wy∏oni∏o zwyci´zc´, którym oka-
za∏ si´ zespó∏ Velbot z Warszawy.
Równolegle, przy wieliszewskiej
pla˝y, odby∏y si´ regaty o puchar
Wójta Gminy Wieliszew.

áá czytaj 
dokoƒczenie str. 7

Prawie 3 tys. mi∏oÊników muzyki ludowej i ˝eglarskiej
uczestniczy∏o w Wieliszewskim Festiwalu 
Folkowo-Szantowym, który odby∏ si´ w piàtek
i sobot´ 22–23 sierpnia, na pla˝y, przy osiedlu 600-lecia.

Szanty nad Zalewem

z op∏at w∏aÊcicieli terenów rekre-
acyjnych. Ró˝nica zostanie pokry-
ta z bud˝etu Gminy, co spowodu-
je ograniczenie inwestycji. Stàd
decyzja wójta gminy, by
od 31 grudnia br. zlikwidowaç
kontenery na terenach rekre-
acyjnych i zaczàç wymagaç
od wszystkich u˝ytkowników nie-
ruchomoÊci podpisywania umów
indywidualnych z firmami wywo-
˝àcymi odpady. OczywiÊcie ta in-
formacja spowodowa∏a zwi´ksze-
nie liczby pytaƒ do wójta z zarzu-
tami, i˝ taki krok sprawi lawinowe
zaÊmiecanie okolicznych lasów.
Faktycznie, krok wójta niesie
za sobà pewne ryzyko, ale nale˝y
si´ zastanowiç, czy s∏usznym jest
utrzymywanie obecnego status
quo, zw∏aszcza gdy weêmiemy
pod uwag´ fakty wspomniane po-
wy˝ej. Nie jest mo˝liwe ogrodze-
nie miejsc, w których stojà kon-
tenery ze wzgl´du na to, ˝e albo
Gmina nie ma tytu∏u prawnego
do nich, albo zlokalizowane sà
w pasach drogowych, co równie˝
uniemo˝liwia ich grodzenie. Jak
zapewnia wójt gminy: Zmiana sys-
temu i wygenerowane oszcz´dnoÊci
w bud˝ecie pozwolà na wyegzekwo-
wanie wi´kszej skutecznoÊci w go-
spodarce odpadami na terenie Gmi-
ny Wieliszew.

Nale˝y zauwa˝yç, i˝ tak na-
prawd´ problemem nie sà konte-
nery, ale w∏aÊnie egzekwowanie
obowiàzków ustawowych oraz
brak ÊwiadomoÊci ekologicznej.
Stàd jak˝e istotne sà projekty ta-
kie jak organizowany w Gminie
Wieliszew obóz ekologiczny work-
camp. Od 4 lat m∏odzie˝ z ca∏ego
Êwiata sprzàta tereny nad Narwià
i Jeziorem Zegrzyƒskim zawsty-
dzajàc rokrocznie wypoczywajà-
cych tam i pozostawiajàcych swo-
je Êmieci turystów oraz mieszkaƒ-
ców Gminy. PoprosiliÊmy
workcampowiczów o wra˝enia
z pobytu w Wieliszewie.

áá czytaj dokoƒczenie str. 6

Problem Êmieciowy

Do˝ynki Gminne
w Olszewnicy Starej

Torebki foliowe,
butelki plastikowe,
puszki i inne tego
rodzaju skarby
produkuje
codziennie ka˝de
gospodarstwo
domowe. Tony
plastiku, metalu,
papieru trafiajà
na wysypiska
sprawiajàc, i˝
problem Êmieciowy
zaczyna jawiç si´
jako jedno
z najwi´kszych
wyzwaƒ stojàcych
nie tylko
przed naszym
krajem, ale całym
Êwiatem. 

Mia∏o byç ludowo i by∏o. Na tegorocznych
Do˝ynkach Gminnych w Olszewnicy Starej,
które odby∏y si´ 30 sierpnia, oprócz gwiazd
muzyki disco polo wystàpi∏ znany i lubiany
zespó∏ Brathanki.

Paweł Kownacki

Gazeta Wieliszewska: – Od jak
dawna jesteÊ wokalistkà Bra-
thanków?
Ola Chodak, wokalistka zespo∏u
Brathanki: – Âpiewam od ponad 2,5
roku. Muzycy zespo∏u poszukiwali
nowej osoby, która wnios∏aby troch´
ruchu do wyst´pów. Na sesj´ prób-
nà trafi∏am przez mojà znajomà,
która poleci∏a w∏aÊnie mnie.Wtedy

mieszka∏am ju˝ w Krakowie. Po ca-
stingu w studio zosta∏am zaproszo-
na do wspó∏pracy i oto jestem.
G.W.: – Na scenie jesteÊ bardzo
energiczna. Jak regenerujesz si∏y
po koncertach? 
O.C.: – Faktycznie jestem bardzo
zm´czona, ale szybko dochodz´
do siebie. Najwa˝niejsze to wypo-
czàç w mi∏ej atmosferze.

G.W.: – Gratuluj´ wyst´pu i gorà-
cego przyj´cia przez publicznoÊç,
oby tak dalej.
O.C.: – Bardzo dzi´kuj´ i pozdra-
wiam wszystkich Czytelników Ga-
zety Wieliszewskiej.

áá Relacja z tegorocznych
do˝ynek  na str. 3

Nowy serwis na
www.wieliszew.pl
Mi∏o nam poinformowaç, ˝e
gminny serwis internetowy
wzbogaci∏ si´ o nast´pnà
kategori´. W zak∏adce
„Inwestycje Gminne”
znajdziecie Paƒstwo
informacje na temat
planowanych oraz
realizowanych inwestycji
na terenie Gminy Wieliszew.

Zak∏adka znajduje si´ po pra-
wej stronie naszej witryny in-
ternetowej. Od teraz na bie˝à-
co b´dziecie mogli Paƒstwo
przeÊledziç przebieg inwestycji
oraz dowiedzieç si´ szczegó∏ów
na temat przetargów oraz wy-
konawców. Na poczàtku sà to
budowy dróg na ul. Norwida
w Ka∏uszynie, ul. Brzozowej
w ¸ajskach jak i budowa kana-
lizacji sanitarnej ciÊnieniowej
w ul. Âwi´tojaƒskiej w Wieli-
szewie i budowa drogi ul. Jarz´-
binowej w Wieliszewie. Do ka˝-
dej inwestycji do∏àczona jest
dokumentacja zdj´ciowa.

Urzàd Gminy Wieliszew
zrywa z kablowaniem!
szczegóły wkrótce

fo
t.

PK

fo
t.

Kr
as

za
n



2 gazeta wieliszewska xx 11 wrzeÊnia 2008

AktualnoÊci

gazeta wieliszewska
Wydawca: Urzàd Gminy Wieliszew, ul. Modliƒska 1, 05-135 Wieliszew, tel. (22) 782 26 32 
• Redaktor naczelny: Piotr Sypniewski
• Redakcja: Pawe∏ Kownacki, Krzysztof Klimaszewski, Mariusz Kraszewski, Dariusz Skrzydlewski
• Zdj´cia: Pawe∏ Kownacki
• Promocja i marketing: Dariusz Skrzydlewski 
• Projekt graficzny i ∏amanie: Liwia Drubkowska 
• Druk: Agora S.A. ISSN 1898–3251 

Redakcja nie zwraca tekstów niezamówionych oraz zastrzega sobie prawo ich redagowania i skracania.

Szanowny Panie Wójcie,
prosz´ o udzielenie wyczerpujàcej in-
formacji w sprawie utwardzenia ulicy
Mi∏ej w Wieliszewie asfaltem lub kost-
kà. Co gmina zrobi∏a w ostatnim cza-
sie w tej sprawie? Czy sà jakiekolwiek
konkretne ustalenia co do rozpocz´cia
tej inwestycji? Wokó∏ przybywa wcià˝
nowych dróg i trwajà ró˝ne inne inwe-
stycje, a mieszkaƒcy tej ulicy nadal cze-
kajà na cud od co najmniej 2 lat.

(Joanna, 12.08.2008 r.) 
Szanowna Pani Joanno, 
opracowana dokumentacja techniczna
budowy ulicy Mi∏ej w Wieliszewie przewi-
duje po∏o˝enie asfaltowej nawierzchni
jezdni szerokoÊci 5,50 m, chodnika z be-
tonowej kostki brukowej szerokoÊci 2,50 m

ze zjazdami do posesji po stronie wschod-
niej oraz utwardzonego pobocza szeroko-
Êci 1,35 m ze zjazdami do posesji po stro-
nie zachodniej. Projekt budowlany tej uli-
cy zawiera∏ ∏àcznie równie˝ oÊwietlenie
uliczne. Urzàd Gminy w 2007 roku wy-
dzieli∏ t´ cz´Êç dokumentacji i jako od-
dzielny projekt oÊwietlenie ulicy Mi∏ej zo-
sta∏o wybudowane w lipcu 2007 roku. 
Obecnie Gmina Wieliszew, jako inwestor,
nie mo˝e rozpoczàç post´powania w ce-
lu uzyskania pozwolenia na budow´ uli-
cy Mi∏ej z powodu sprzeciwu jednego w∏a-
Êciciela, a tym samym – braku dost´pno-
Êci terenu na cele budowlane.

Z wyrazami szacunku
Wójt Gminy Wieliszew 

Waldemar Kownacki

...Wójt 
odpowiada...

Mieszkaƒcy pytajà Wójta
Gminy Wieliszew
Waldemara Kownackiego...

CO UCZESTNICY WORKCAMPU MYÂLÑ O POLSCE?
Tym razem zadaliÊmy pytania naszym zagranicznym goÊciom – uczestnikom workcampu.
1. Co sprawi∏o, ˝e zdecydowa∏aÊ/zdecydowa∏eÊ si´ na przyjazd do Polski?
2. Jakie sà Twoje pierwsze wra˝enia po 2 tygodniach pobytu w Polsce? 
3. Co myÊlisz o pracy podczas workcampu?
4. Czy nauczy∏aÊ/nauczy∏eÊ si´ jakichÊ s∏ów po polsku?

Poznaj urz´dnika
Gminy

Panie Zbyszku, od kiedy pracuje
Pan w Wieliszewie?
W Gminie Wieliszew pracuj´ sto-
sunkowo krótko, bo od po∏owy mar-
ca 2008 roku.

Jak poprzednio wyglàda∏a Pana
kariera zawodowa?
W swoim ̋ yciu ima∏em si´ ju˝ ró˝-
nych zaj´ç, poczàwszy od kierowcy,
a˝ po asystenta archeologa bioràc
udzia∏ w badaniach archeologicz-
nych. Zawsze jednak zajmowa∏em
si´ informatykà i w tym kierunku
si´ kszta∏ci∏em. Przed podj´ciem
pracy w Urz´dzie Gminy Wieliszew
pracowa∏em, jako serwisant IT,
w jednej z warszawskich firm infor-
matycznych. Praca administratora
sieci informatycznych pozwoli∏a
mi szybko zdobyç du˝e doÊwiadcze-
nie, które teraz wykorzystuj´ pra-
cujàc w Gminie Wieliszew.

Móg∏by Pan wskazaç, co szczegól-
nie si´ Panu podoba w Gminie
Wieliszew?
OczywiÊcie pi´kna okolica, szereg
imprez kulturalnych i sportowych
organizowanych przez Gmin´ Wie-
liszew, w których ju˝ dwukrotnie
bra∏em udzia∏. Podoba mi si´ rów-
nie˝ atmosfera, jaka panuje w urz´-
dzie oraz kompetentni i mili ludzie,
z którymi mam zaszczyt pracowaç.
Cieszy mnie równie˝ to, ˝e Gmina
ulega ciàg∏emu rozwojowi.

Pobawmy si´ w przewidywanie
nieodleg∏ej przysz∏oÊci. Niech Pan
spróbuje przewidzieç, w jakim
stopniu komputery i Internet u∏a-
twià mieszkaƒcom Gminy za∏a-
twianie formalnoÊci administra-
cyjnych?

Sàdz´, ˝e ju˝ w nied∏ugiej przysz∏o-
Êci wi´kszoÊç formalnoÊci w urz´-
dzie b´dziemy mogli w pe∏ni za∏a-
twiç przy pomocy Internetu, wraz
z otrzymywaniem decyzji urz´do-
wych drogà elektronicznà. To u∏a-
twi ˝ycie nie tylko mieszkaƒcom,
ale równie˝ urz´dnikom Gminy.

Czy ma Pan jakieÊ ciekawe hob-
by, oryginalny sposób sp´dzania
wolnego czasu, coÊ czym móg∏by
Pan podzieliç si´ z naszymi Czy-
telnikami?
Mojà pasjà, oprócz informatyki,
jest fotografia cyfrowa. Lubi´ szu-
kaç pi´kna w otaczajàcym nas
Êwiecie i uwieczniaç je na zdj´-
ciach. Lubi´ podró˝e, te dalsze
i bli˝sze, pokonywane na rowerze
lub kajakiem. Ponadto interesuj´
si´ akwarystykà oraz oczywiÊcie
nowinkami komputerowymi i elek-
tronicznymi.

A na koniec krótki formularz:
• Ulubione miejsce: sopockie molo.
• Ulubiona muzyka: zale˝nie

od nastroju, ale g∏ównie polskie
zespo∏y i wykonawcy, np.: Krzysz-
tof Klenczon, piosenki Anny Jan-
tar, zespo∏y: Perfect, Lady Pank,
Feel, Farba, Lao Che.

• Ulubione danie: zupa owocowa
mojej Mamy.

• Ulubiona stacja radiowa i pro-
gram telewizyjny: moimi ulubio-
nymi stacjami radiowymi sà
Eska i Radio Z∏ote Przeboje.

• Ulubiony program: Gad˝et lab
na TVN Turbo

• Ulubiony film: Cz∏owiek w ogniu

nn  

DziÊ spotykamy si´ 
ze ZBIGNIEWEM BRZOZOWSKIM,
informatykiem Urz´du Gminy
Wieliszew.

SONHYOEN – Korea Po∏udniowa

1. Nie by∏o specjalnego powodu... Ju˝ jako dziecko chcia∏am przyjechaç do Waszego
kraju..

2. Podoba mi si´ bardzo, chocia˝ niektóre aspekty pracy by∏y niewygodne...

3. Owszem, jest bardzo przydatna. Ale uwa˝am, ˝e praca nie powinna koƒczyç si´
na zbieraniu Êmieci.

4. Tak, ale sà niecenzuralne... Mo˝e „nie, tak tak”.

EFFLAM – Francja

1. Interesuj´ si´ krajami Europy
Wschodniej i planuj´ tu kiedyÊ
przyjechaç na studia.

2. Podoba mi si´ polski sposób na ˝ycie
i widoki w Wieliszewie. By∏em jednak
zdziwiony, ˝e sporo ludzi nie rozumie
po angielsku – ogólnie bardzo dobre
wra˝enia.

3. Nie by∏o a˝ tak ci´˝ko ani d∏ugo, ale
myÊl´, ˝e praca by∏a po˝yteczna.
Organizowanie koncertu by∏o o wiele
ciekawsze, ni˝ zbieranie Êmieci, ale
ogólnie by∏o fajnie.

4. OczywiÊcie! Uwaga, czeÊç, do widzenia, chleb, wódka, piwo, kawa, woda, mleko,
dobranoc, jak si´ masz, dzieƒ dobry, tak, nie, dzi´kuj´.

MIHO – Japonia

1. Bo s∏ysza∏am, ˝e to bardzo bezpieczny
kraj.

2. Ludzie sà bardzo mili, wi´c ich lubi´.
Jest tu jednak za du˝o komarów.

3. Praca jest ok i bardzo po˝yteczna.

4. Tak.

LINA – Korea Po∏udniowa

1. Nigdy nie by∏am w Europie i ktoÊ
powiedzia∏ mi, ˝e Europa Wschodnia
jest pi´kna. Termin workcampu
odpowiada∏ mi, wi´c przyjecha∏am
do Polski.

2. Podoba∏ mi si´ festiwal na pla˝y oraz
wizyta w Wieliszewie. Nie podoba∏o
mi si´ je˝d˝enie rowerem, szczególnie
wycieczka, która trwa∏a ponad
godzin´.

3. MyÊl´, ˝e jest OK.

4. Tak tak tak, dzieƒ dobry, dobre
dobre.

PHILLIP – Niemcy

1. Chcia∏em wziàç udzia∏ w workcampie
zagranicà, ale nie za daleko od Niemiec.

2. By∏em zdziwiony rodzajem pracy,
poniewa˝ opis workcampu, jaki
otrzyma∏em, informowa∏ o ró˝nych
obowiàzkach. Nie by∏ to jednak a˝ taki
problem. MyÊl´, ˝e by∏ to najlepszy
workcamp, w jakim uczestniczy∏em.
By∏em zaskoczony, ˝e wszyscy mówili
biegle po angielsku.

3. OczywiÊcie jest sens zbieraç Êmieci, ale
by∏em zaskoczony iloÊcià Êmieci, droga
ze szko∏y na pla˝´ zosta∏a oczyszczona
przed poprzednià grup´, a Êmieci znów

przyby∏o – po 2 tygodniach! Jest to najlepszy dowód na to, ˝e praca jest przydatna.

4. Tak tak tak.

GAELLE – Francja

1. Chcia∏am odkryç kraje Europy
Wschodniej, poza tym zaciekawi∏
mnie sam projekt i festiwal.

2. Polska jest podobna do mojego
kraju, wiele rzeczy jest zbli˝onych.
Czu∏am si´ tu dobrze. Podoba∏y mi
si´ widoki i mi∏e nastawienie ludzi.
Nie podoba∏ mi si´ brak kultury
jazdy (!) i zaÊmiecanie Êrodowiska.
Jestem chora jak to widz´!

3. Z mojego punktu widzenia powiem,
˝e mog∏am zrobiç wi´cej, ni˝ zrobi∏am. 2–3 godziny dziennie to za ma∏o (je˝eli
chodzi o mnie). Jednak przedmiot pracy by∏ udany. Ja naprawd´ wierz´, ˝e
jest to sensowne, nawet je˝eli za tydzieƒ jest znowu brudno.

4. Tak, nie i [cenzura], komary, piwo, tutaj, wódka, herbata, kawa, czeÊç...

Sprostowanie
W ostatnim numerze Gazety Wieliszewskiej, w artykule „Lato, lato, lato czeka…” wkrad∏
si´ chochlik drukarski i spowodowa∏ pomy∏k´ w nazwisku jednej z uczennic z najwy˝szà
Êrednià ocen. Prawid∏owe nazwisko uczennicy Szko∏y Podstawowej w ¸ajskach brzmi
Natalia Kaczmarska. Za ten b∏àd serdecznie przepraszamy. Redakcja 
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Do˝ynki gminne
Do˝ynki to jedno
z najwa˝niejszych
w naszej Gminie
Êwiàt. Łàczy
tradycj´
uroczystych
obchodów
z nowoczesnoÊcià
koncertów gwiazd
estrady.

Tegoroczne do˝ynki tradycyjnie
rozpocz´∏a Msza Êwi´ta koncele-
browana przez proboszcza choto-
mowskiej parafii pw. NaÊwi´tszej
Marii Panny – ks. Leszka Ko∏o-
nieckiego, ks. proboszcza parafii
pw. Przemienienia Paƒskiego
w Wieliszewie – Marka Janickie-
go oraz ks. Jana Go∏embiewskie-
go z parafii pw. Êw. Bart∏omieja
w Janówku. Najwa˝niejszà cz´-
Êcià tradycyjnych obchodów by∏o
z∏o˝enie darów o∏tarza w postaci
wieƒców do˝ynkowych przygoto-
wanych przez so∏ectwa Gminy
Wieliszew, zwiàzki ∏owieckie
i Ochotnicze Stra˝e Po˝arne.
W dalszej cz´Êci nabo˝eƒstwa
Wójt Gminy Wieliszew Waldemar
Kownacki i Przewodniczàcy Rady
Gminy Jan So∏tys podzielili chleb
do˝ynkowy, a dziewcz´ta z zespo-
∏u „Promyki” pocz´stowa∏y nim
zebranych na Mszy Êw. wiernych.

Druga cz´Êç obchodów Êwi´ta
plonów ziemi up∏yn´∏a pod zna-
kiem muzyki, taƒców i zabawy.
Jak na prawdziwe do˝ynki przy-
sta∏o, nie mog∏o w nich zabraknàç
wyst´pów zespo∏ów folklorystycz-
nych, w tym naszych „PROMY-
KÓW”, które zaprezentowa∏y si´
rodzimej publicznoÊci w dwucz´-

Êciowym programie. Po raz kolej-
ny s∏ychaç by∏o g∏osy widzów, ˝e
poziom artystyczny oraz technika
zespo∏u z wyst´pu na wyst´p sà
coraz lepsze. Obok naszego popu-
larnego zespo∏u „Promyki”na sce-

nie w Olszewnicy Starej koncer-
ty da∏y gwiazdy muzyki disco po-
lo – zespo∏y Masters i Factor 

Z godziny na godzin´ publicz-
noÊci przybywa∏o – a to za spra-
wà gwiazdy wieczoru, która

na scenie pojawi∏a si´
o godz. 22.30. Zespó∏ „Brathanki”
przyjecha∏ z nowà wokalistkà
Olà Chodak. Popularna rockowo-
-ludowa kapela nie zawiod∏a i za-
gra∏a wszystkie znane hity, jak

„Czerwone korale”, „W kinie,
w Lublinie – kochaj mnie”, czy
„Siebie dam po Êlubie”. Do˝ynko-
wa zabawa zakoƒczy∏a si´ impo-
nujàcym pokazem fajerwerków.

nn  MK/PS

Biesiada po sàsiedzkuNowy rok szkolny 
i Apel Pami´ci Bohaterów
WrzeÊnia

Rozpocz´cie nowego roku szkolnego zbieg∏o si´
z wa˝nym wydarzeniem w historii naszego kraju
– 69. rocznicà rozpocz´cia II Wojny Âwiatowej.

Mimo ˝e od samej imprezy min´∏o ju˝ troch´ czasu,
ch´tnie informujemy o spotkaniu integracyjnym
w Ka∏uszynie, które odby∏o si´ 26 lipca. 

By∏ to szczególny moment, aby
uÊwiadomiç dzieciom i m∏odzie-
˝y, jak wa˝ne sà wydarzenia
z 1 wrzeÊnia 1939. Msz´ Êw. inau-
gurujàcà nowy rok szkolny kon-
celebrowali ks. Robert Zió∏kow-
ski oraz proboszcz parafii Prze-
mienia Paƒskiego w Wieliszewie
ks. kanonik Marek Janicki.W ko-
Êciele parafialnym, oprócz dzieci
ze szkó∏ Gminy Wieliszew, obec-
ni byli ˝o∏nierze, stra˝acy oraz
przedstawiciele w∏adz Gminy
na czele z wójtem Waldemarem
Kownackim i Przewodniczàcym
Rady Gminy Wieliszew Jan i So∏tys.

Po nabo˝eƒstwie uczestnicy,
przy eskorcie kompanii honorowej
60. Wieliszewskiego Dywizjonu
Rakietowego Obrony Powietrz-
nej im. gen. dyw. Gustawa Kon-

stantego-Dreszera, przemaszero-
wali na wojskowà cz´Êç cmenta-
rza w Wieliszewie, gdzie odby∏a
si´ oficjalna uroczystoÊç upa-
mi´tniajàca 69. rocznic´ rozpocz´-
cia II Wojny Âwiatowej. Podczas
swojego przemówienia Walde-
mar Kownacki zwróci∏ si´ do dzie-
ci i m∏odzie˝y przypominajàc, ˝e
„wolnoÊç nie jest darem przeka-
zanym na zawsze i ˝e trzeba
o nià dbaç”. Nast´pnie odby∏ si´
Apel Pami´ci, który poprowadzi∏
por. Pawe∏ Milanowski, po czym
delegacje z okolicznych szkó∏
oraz w∏adze Gminy z∏o˝y∏y kwia-
ty pod pomnikiem ˝o∏nierzy spo-
czywajàcych na cmentarzu wWie-
liszewie. UroczystoÊç zakoƒczy∏
salut kompanii honorowej.

nn  tekst i fot. Piotr Sypniewski 

Pomys∏, aby zorganizowaç bie-
siad´, wyszed∏ od w∏adz so∏ec-
twa. Zaproszenia zosta∏y rozes∏a-
ne do „rdzennych” Ka∏uszy-
nian, mieszkaƒców ul.Wspólnej
oraz sàsiedzkiej Olszewnicy No-
wej. Ku zadowoleniu wszyst-
kich impreza cieszy∏a si´ sporym
zainteresowaniem, a wszyscy
doskonale si´ bawili do bia∏ego
rana. Spotkanie odby∏o si´
pod has∏em „Dni Ka∏uszyna”,
które majà si´ teraz odbywaç co
roku.

Jestem zachwycona takà formà
jednoczenia mieszkaƒców – mówi
Magda Wojtaszek (Ka∏uszyn,
ul. Wspólna) – Inicjatywa s∏u˝y
umacnianiu kontaktów mi´dzysà-
siedzkich. Pierwszy krok za nami,
myÊl´ ˝e nale˝y jà kontynuowaç.

Równie˝ Leszek Kleiman,
radny gminny iso∏tys Ka∏uszyna,
uwa˝a imprez´ za udanà: ̊ yczy∏-
bym sobie, aby takie spotkania od-
bywa∏y si´ cz´Êciej. Jest to bardzo
efektywna forma integrowania si´
naszych mieszkaƒców. nn  PS

Wójt Gminy Wieliszew Waldemar Kownacki kroi do˝ynkowy chleb

„Promyki” cz´stujà do˝ynkowy chlebem Wyst´p zespo∏u „Brathanki”
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Historie z regionu

W Wieliszewie, w latach 1943
– 1944, mia∏a swoje zbiórki i çwi-
czenia terenowe legionowska
dru˝yna „Las” organizacji har-
cerskiej „Szare Szeregi”. Dru˝y-
na powsta∏a w grudniu 1942 r.
z grupy dziewczàt zebranych
przez przedwojennà, warszaw-
skà harcerk´ Jank´ i sk∏ada∏a si´
z dwóch zast´pów „D´by” i „So-
sny”. Janka by∏a studentkà tajne-
go Uniwersytetu i prowadzi∏a
uzupe∏niajàce zaj´cia w zakresie
literatury polskiej dla grupy
ch´tnych dziewczàt, które sta∏y
si´ harcerkami dru˝yny „Las”
WÊród nich by∏a równie˝ Broni-
s∏awa Romanowska, inicjatorka
zorganizowania zast´pu „Sosny”,
druhna przedwojennego ZHP
w Legionowie przy Szkole Po-
wszechnej nr 1. Zast´p „Sosny”
liczy∏ 8 dziewczàt. Jak wspomina
Pani Bronis∏awa, Wieliszew,
a w szczególnoÊci letnisko Kwiet-
niówka, cieszy∏ si´ wzgl´dnym
spokojem i by∏o tu wówczas bez-
piecznie. Okoliczne lasy, opusz-
czone wille umo˝liwia∏y prowa-
dzenie çwiczeƒ sprawnoÊciowych
dotyczàcych niesienia pomocy
sanitarnej rannym, sygnalizacji,
a tak˝e pokonywania przeszkód.
Zbiórki s∏u˝y∏y równie˝ umacnia-
niu ducha patriotyzmu, wzajem-
nej solidarnoÊci, przyjaêni, odpo-
wiedzialnoÊci i zachowaniu ta-
jemnicy. By∏a to przecie˝
dzia∏alnoÊç konspiracyjna.Warto
przytoczyç nazwiska dzielnych
dziewczàt z zast´pu „Sosny”:

Bronis∏awa Romanowska „So-
sna”, Alicja Bednarek „Sosen-
ka”, Alina Ostaszewska „Cicha
woda”, ¸ucja Nowakowska „Lim-
ba”,Anna Wizental „Modrooka”,
Alicja Witkowska „Igie∏ka”, Jani-
na Romanowska „Sarenka”,
n/z Aleksandra.

Z tego okresu zachowa∏o si´
wiele zdj´ç, dzi´ki którym mo˝e-
my zobaczyç przebieg çwiczeƒ,
zabaw, jak równie˝ okolice Wie-
liszewa z lat 1943–1944.

Wieczór w Wieliszewie
Na miesiàc przed wybuchem Po-
wstania Warszawskiego poeta Je-
rzy Zagórski wraz z rodzinà wy-
prowadzi∏ si´ do wynajmowane-
go mieszkania w okaza∏ym
letnisku zwanym Wieliszew
Kwietniówka. W∏aÊcicielami
wi´kszoÊci z rekreacyjnych willi
by∏a wówczas ludnoÊç ̋ ydowska,
g∏ównie z Warszawy. Niestety nie
jest znane nazwisko w∏aÊciciela
domu, który wynajmowa∏ miesz-
kanie rodzinie Zagórskich.
Z wspomnieƒ syna Jerzego Za-
górskiego – W∏odzimierza wyni-
ka, i˝ ojciec by∏ przeciwnikiem
Powstania. Jednak pomimo swo-
ich g∏´bokich przekonaƒ wspiera∏
bioràcych udzia∏ w Powstaniu.
W wynaj´tym mieszkaniu,
na strychu posiada∏ radiostacj´
i prowadzi∏ nas∏uch dla oddzia∏u
Armii Krajowej dowodzonego
przez Konstantego Radziwi∏∏a.

Tutaj, wÊród iglastych lasów

malowniczo porastajàcych wy-
dmy, do z∏udzenia przypominajà-
cych te nadmorskie,w lipcu 1944 r.
Jerzy Zagórski goÊci∏ swojego
przyjaciela Krzysztofa Kamila
Baczyƒskiego wraz z ˝onà, który
– jak si´ póêniej okaza∏o – sp´dzi∏
tam jedne z ostatnich tygodni
swojego ˝ycia.

Baczyƒski na miesiàc przed Po-
wstaniem przeszed∏ wraz z pod-
chorà˝ym „Morsem” z batalionu
„ZoÊka” do równie˝ harcerskiego
batalionu „Parasol”, gdzie mia∏
byç zast´pcà dowódcy plutonu,
którym kierowa∏ jego przyjaciel.
Po parodniowym wypoczynku,
w czasie jak˝e krótkich wakacji
w Wieliszewie, Baczyƒscy wraca-
li do Warszawy do swojego ma∏e-
go mieszkania, na ul. Ho∏ówki.
Odchodzili ku stacji na cieniu
drzew – dwoje przygarbionych
dzieci. I takimi ich zapami´ta∏ Za-
górski. Odchodzili wolno, jakby
wiedzieli, ˝e przed nimi Êmierç.

Pchor. „Krzysztof” – Krzysztof
Kamil Baczyƒski poleg∏ 4 sierp-
nia 1944 r. oko∏o godziny szesna-
stej na powstaƒczym posterun-
ku w pa∏acu Blanka. Âwiadec-
twem jego Êmierci jest tablica
pamiàtkowa na Placu Teatral-
nym i grób poety na Powàzkach
Wojskowych.

W∏odzimierz Zagórski wspo-
mina, ˝e ojciec bra∏ jego na r´ce
i z okolicznych wydm wieliszew-
skich pokazywa∏ p∏onàcà Warsza-
w´. Widok by∏ straszny, jakby
krà˝àca, ciemnoszara tràba po-

wietrzna, od spodu podÊwietlana
pomaraƒczowymi p∏omieniami.

Taki widok powstaƒczej War-
szawy, widzianej z oddalonego
Wieliszewa, zachowa∏ si´ w pa-
mi´ci syna Jerzego Zagórskiego.
Dalej W∏odzimierz Zagórski
wspomina i˝ pod koniec sierpnia
do wynajmowanego domu weszli
Niemcy, którzy zrobili w nim
punkt dowodzenia. Na szcz´Êcie
w tym dniu nie przeprowadzili re-
wizji i dlatego nie znaleêli znaj-
dujàcej si´ na strychu radiosta-
cji. Nadchodzàcà noc wszyscy
mieszkaƒcy sp´dzili w∏aÊnie
na strychu, bo tam Niemcy kaza-
li im si´ wynieÊç.Wczesnym ran-
kiem, oko∏o godz. 4, nast´pnego
dnia, rodzina Zagórskich, ucieka-
jàc, opuÊci∏a wynajmowany dom.
Przez pewien czas tu∏ali si´
w okolicznych lasach, próbujàc
przedostaç si´ do Warszawy. Spo-
tkali tam równie˝ oddzia∏ AK
Konstantego Radziwi∏∏a.

Jerzy Zagórski uwieczni∏ pi´k-
no przyrody Wieliszewa i otacza-
jàcego krajobrazu w wierszu
pod tytu∏em „Wieczór w Wieli-
szewie”. Wiersz ten znalaz∏ si´
w tomiku pod tym samym tytu-
∏em. Mo˝na go przeczytaç na stro-
nach internetowych Gminy Wie-
liszew. Zagórski dedykowa∏ ten
wiersz Êwi´tej pami´ci Konstan-
temu Radziwi∏∏owi – dowódcy od-
dzia∏u leÊnego. Ksià˝´ Konstanty
zginà∏ rozstrzelany przez Niem-
ców.

nn

Powstanie Warszawskie

64. rocznica warszawskiego sierpnia
UroczystoÊci w Wieliszewie odby-
wajà si´ ju˝ po raz 20. Msz´ Êw.
w koÊciele parafialnym z udzia-
∏em pocztu sztandarowe-
goVII Obwodu Obro˝a poprzedzi∏
apel poleg∏ych, w którym por.AK
kpt. WP Eugeniusz Mikulski
wspomnia∏ zabitych i zmar∏ych
˝o∏nierzy AK okr´gu warszaw-
skiego, dzia∏ajàcych podczas oku-
pacji na terenie cz´Êci obecnego
powiatu legionowskiego.

Po Mszy Êw. kombatanci i w∏a-
dze samorzàdowe w asyÊcie pocz-
tu sztandarowego z∏o˝yli kwiaty
i zapalili znicze na grobach ˚o∏-
nierzy WrzeÊnia 1939 roku, spo-
czywajàcych na wieliszewskim
cmentarzu, grobie Jana Làcy
symbolizujàcym miejsce spoczyn-
ku ˝o∏nierzy AK oraz na miejscu
straceƒ na Nowopolu.

UroczystoÊç zakoƒczy∏o spo-
tkanie kole˝eƒskie w hali sporto-

wej w Wieliszewie, podczas któ-
rego Eugeniusz Mikulski podkre-
Êli∏, ˝e jego mo˝e ostatnià ju˝ tro-
skà jest powo∏anie Stowarzysze-
nia Pami´ci AK synów, córek
i wnuków ˝o∏nierzy, które pod-
trzyma pami´ç o tamtych wojen-
nych zdarzeniach.

Pu∏k Armii Krajowej noszàcy
kryptonim „Marianowo-Brzozów”
rozlokowany by∏ na obszarze
trzech gmin nale˝àcych do przed-

wojennego powiatu warszawskie-
go: Legionowo, Jab∏onna i Niepo-
r´t. I Batalion dowodzony przez
por. Boles∏awa Szymkiewicza ps.
„Znicz” sk∏ada∏ si´ z 4 kompanii
(plutony 700-712) rozlokowanych
w miejscowoÊciach Legionowo,
Bukowiec, Chotomów,Wieliszew
i innych. II Batalion por. Dymitra
Âlizienia ps. „D´bieƒ” sk∏ada∏ si´
z trzech kompanii (plutony 713-
721) rozmieszczonych od Jab∏on-

ny po Bia∏o∏´k´. III Batalion por.
Bronis∏awa Tokaja ps. „Bogdan”
liczy∏ 3 kompanie (plutony 722-
735) rozmieszczone na obszarze
od Zegrza, przez Niepor´t do Be-
niaminowa. Stan ewidencyjny
pu∏ku „Marianowo-Brzozów”
(zweryfikowany przez konspira-
cyjny przeglàd w I pó∏roczu 1944 r.)
wynosi∏ 2326 ˝o∏nierzy.

nn  BG

Ten numer Gazety
datowany jest
na sierpieƒ i wrzesieƒ
– miesiàce, które
najcz´Êciej kojarzà si´
z Powstaniem
Warszawskim. Dzi´ki
uprzejmoÊci Bronis∏awy
Romanowskiej-Mazur
– Prezes Zarzàdu
Âwiatowego Zwiàzku
˚o∏nierzy Armii
Krajowej w Legionowie
oraz syna poety Jerzego
Zagórskiego
– W∏odzimierza,
postanowi∏em podzieliç
si´ z Paƒstwem
przekazanymi przez
nich wspomnieniami
dotyczàcymi Wieliszewa
z okresu
przed i w trakcie
Powstania. Bardzo
ch´tnie wys∏ucha∏bym
innych wspomnieƒ
dotyczàcych tego
wydarzenia. Jak zawsze
wyczekuj´ i zapraszam
do podzielenia si´ nimi
na ∏amach Gazety.

Krzysztof Klimaszewski

Ârodowisko kombatantów z okazji 64. rocznicy wybuchu Powstania Warszawskiego, 69. rocznicy II wojny
Êwiatowej, oraz 90. rocznicy odzyskania niepodleg∏oÊci zaprosi∏o mieszkaƒców naszej Gminy 3 sierpnia
2008 r., o godzinie 10.30, na celebrowanà przez ks. proboszcza Marka Janickiego uroczystà Msz´ Êwi´tà. 

Lipec 1944 rokuWieliszew 1944 rokuZast´p Sosny, dru˝yna Legonowo
1943 roku
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Wydarzenia

GoÊciem spotkania by∏ zast´pca
wójta – Andrzej Szczodrowski,
który wr´czy∏ nowej Dyrektor
Przedszkola Samorzàdowego
w ¸ajskach, Katarzynie Zbroch
powo∏anie na stanowisko dyrek-
tora na okres 5 lat szkolnych oraz
Donacie Kluczkowskiej przed∏u-
˝enie powierzenia stanowiska
Dyrektora Przedszkola Samo-
rzàdowego w Janówku na ten
sam okres.

W nowym roku szkolnym
znacznie wzros∏o zainteresowa-
nie rodziców korzystaniem
z us∏ug przedszkoli.W przedszko-
lu w ¸ajskach zasz∏a koniecznoÊç
utworzenia trzeciego oddzia∏u,
a w przedszkolu Nr 1 w Wielisze-
wie wykorzystane sà wszystkie
miejsca. Uwzgl´dniajàc zwi´k-
szonà liczb´ dzieci zatrudnieni
zostali dodatkowi pracownicy
obs∏ugi – pomoc nauczyciela
i pomoc kucharki.

W Gimnazjum w Wieliszewie
po raz pierwszy b´dzie 7 oddzia-
∏ów, w tym 3 klasy I i dlatego za-
j´cia wyd∏u˝à si´ do godziny 17-
ej. Tak póêne koƒczenie zaj´ç
uniemo˝liwi uczniom udzia∏

w zaj´ciach pozalekcyjnych. Nie-
stety, bardzo trudne warunki lo-
kalowe, zarówno gimnazjum, jak
i szko∏y podstawowej, nieko-
rzystnie wp∏ywajà na w∏aÊciwà
organizacj´ pracy obydwu szkó∏.
Gimnazjum w Skrzeszewie b´-
dzie 6-oddzia∏owe, ale z ma∏o
licznymi klasami z powodu trud-
nych warunków lokalowych.

Dlatego w∏adze Gminy zdecy-
dowa∏y rozpoczàç przetarg
na budow´ nowego gimnazjum
pomimo braku terminu naboru
wniosków na dofinansowanie
inwestycji oÊwiatowych.

W przedszkolach nie by∏o
wi´kszych k∏opotów z pozyska-
niem kadry pedagogicznej, ale
w gimnazjach dyrektorzy
do ostatnich dni wakacji nie mie-
li nauczycieli do nauki j´zyka
polskiego, chemii, biologii, fizy-
ki. W rozwiàzaniu problemu po-
mog∏y w∏adze Gminy, które udo-
st´pni∏y dwa lokale mieszkanio-
we. Zgodnie z decyzjà MEN
od klasy I szko∏y podstawowej
prowadzona jest obowiàzkowa
nauka j´zyka obcego (w naszych
szko∏ach jest to j´zyk angielski).

W szko∏ach prowadzàcych Êwie-
tlic´ szkolnà wyd∏u˝ony zosta∏
czas pracy, by zapewniç opiek´
uczniom klas m∏odszych.Kolejne
szko∏y planujà wprowadzenie do-
˝ywiania z wykorzystaniem cate-
ringu. Kontynuowana b´dzie ak-
cja „Mleko w szkole”.

Z informacji Dyrektora Szko-
∏y Podstawowej – Marka Tarwac-
kiego – wynika, ˝e szko∏a w dal-
szym ciàgu b´dzie organizowa-
∏a Spotkania ze sztukà,
a uczniowie klasy IV b´dà two-
rzyli orkiestr´ d´tà.

Na starcie nowego roku szkol-
nego ˝yczymy – Uczniom, by
szko∏a by∏a przez nich lubiana
i ka˝dego dnia szli do niej z ra-
doÊcià, natomiast Nauczycie-
lom – by warunki i atmosfera
pracy stwarza∏y mo˝liwoÊci
do wzmo˝onego wysi∏ku
na rzecz poprawy wyników
kszta∏cenia i wychowania, a Ro-
dzicom – by byli dumni z osià-
gni´ç swoich dzieci oraz wspó∏-
worzyli szkolnà rzeczywistoÊç.

nn  El˝bieta Radzikowska

Wierzymy, szanujemy, pami´tamy – te trzy słowa mogłyby
trafnie okreÊliç uczucia wszystkich tych, którzy w Êwiàteczne
popołudnie 15 sierpnia zebrali si´ na dziedziƒcu Szkoły
Podstawowej im. Bronisława Sokoła w Olszewnicy Starej, by
oddaç hołd poległym w obronie Ojczyzny w zwyci´skiej bitwie
toczonej na przedpolach Warszawy w 1920 r. 

Nowy rok szkolny W dniu 2 sierpnia, w koÊciele
parafialnym w Legionowie
przed by∏ym wikariuszem wie-
liszewskiej parafii Tomaszem
Chcia∏owskim sakramentalne
„Tak” powiedzieli sobie: nasza
kole˝anka, pracownik OÊrodka
Pomocy Spo∏ecznej Marle-
na Che∏stowska i Rafa∏ Wilgos.
Nowo˝eƒcom, w imieniu re-
dakcji oraz wszystkich pracow-
ników gminnych, ˝yczymy du-
˝o szcz´Êcia i samych sukcesów
na nowej drodze ˝ycia.

Rok szkolny 2008/2009 w Gminie Wieliszew zosta∏ zainaugurowany
spotkaniem z dyrektorami wszystkich placówek oÊwiatowych prowadzonych
przez Gmin´, które odby∏o si´ 27 sierpnia br.

Âwi´to Wojska
Polskiego

Ach co to
by∏ za Êlub...

Niepubliczne Przedszkole „KubuÊ Puchatek” w Niepor´cie

oooogggg∏∏∏∏ aaaasssszzzzaaaa     zzzzaaaapppp iiii ssssyyyy     nnnnaaaa nnnnoooowwwwyyyy     rrrrooookkkk     sssszzzzkkkkoooollllnnnnyyyy 2222000000008888////2222000000009999
Informacje: 602-15-76-76 lub 0-22 774-87-12 www.przedszkolenieporet.waw.pl

reklama

O bitwie nazywanej Cudem
nad Wis∏à, podczas której uda∏o
si´ zatrzymaç marsz wojsk bolsze-
wickich pragnàcych przenieÊç
idee rewolucji do Europy Za-
chodniej, mówi si´ wprost jako
o jednej z najwa˝niejszych bitew
w dziejach Europy.

Uroczyste obchody rozpocz´∏a
Msza Êwi´ta, którà odprawi∏
ksiàdz kanonik Marek Janicki.
Nast´pnie wszyscy udali si´
pod pomnik przy Skwerze 11 Li-
stopada. Dowódcà uroczystoÊci
by∏ por. Marcin Szlawski. Dowód-
cà Kompanii Honorowej by∏ ppor.
Marek Woliƒski, zaÊ Apel Pami´-
ci odczyta∏ kpt. Marcin Szafra-

niec. Przemówienia wyg∏osili:
Zast´pca Wójta Gminy Wieli-
szew Andrzej Szczodrowski, Pre-
zes Zwiàzku Kombatantów Pol-
skich w Kraju kpt. Stanis∏aw
Mandykowski. Nast´pnie odby∏o
si´ uroczyste wr´czenie medali,
odznaczeƒ, tytu∏ów honorowych.
Rada G∏ówna Ochrony Pami´ci
Walk i M´czeƒstwa uhonorowa∏a
mi´dzy innymi Karola Kuciƒ-
skiego srebrnym medalem Opie-
kuna Miejsc Pami´ci Narodowej.
Odznaczony srebrnym medalem
przez Si∏y Zbrojne w s∏u˝bie Oj-
czyzny zosta∏ równie˝ pp∏k Ro-
bert Stachurski.

Zarzàd G∏ówny Zwiàzku Kom-
batantów Rzeczypospolitej Pol-
skiej i By∏ych Wi´êniów Politycz-

nych w Warszawie uhonorowa∏
osoby szczególnie zas∏u˝one dla
Êrodowiska kombatanckiego.
WÊród wyró˝nionych znaleêli si´:
Janina Krawczyk, Joanna So-
merska, Bernard KuÊnierek,Wie-
s∏aw WiÊniewolski, Krzysztof GoÊ-
licki, Tadeusz Zajàc i nasz kole-
ga, pracownik OÊrodka Kultury
w Wieliszewie – Grzegorz Bier-
nat. Ostatnim etapem oficjalnej
cz´Êci obchodów by∏o z∏o˝enie
wiàzanek kwiatów ku czci pole-
g∏ych przez w∏adze samorzàdowe,
s∏u˝by Wojska, Policji, Stra˝y Po-
˝arnej oraz przedstawicieli szkó∏
i so∏ectw. Po uroczystoÊciach,
na placu przy szkole podstawo-
wej odby∏ si´ piknik.

nn  
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Uczestnikom workcampu uda∏o
si´ zebraç prawie 200 worków po-
segregowanych Êmieci.W pracy to-
warzyszy∏a im nasza m∏odzie˝,
która poza porzàdkowaniem miej-
sca, w którym mieszka, mia∏a
okazj´ poznaç kultur´ innych kra-
jów oraz poprawiç znajomoÊç j´-
zyków obcych.W tym roku wolon-
tariusze byli wspó∏redaktorami
gazety i strony internetowej
– przygotowali blog, w którym
dzielili si´ swoimi wra˝eniami
z pobytu w Wieliszewie.

Matej, Serbia – 30 lipca
PrzybyliÊmy wczoraj, niektórzy
póênà nocà, niektórzy jeszcze nie
dotarli. Dzisiaj nie pracujemy.

Czekamy na jednà dziewczyn´,
a w mi´dzyczasie przygotujemy
si´ do tego, aby poznaç okolice,
przyrod´ oraz pla˝´...

Przyroda w Wieliszewie jest
przepi´kna,bym powiedzia∏ – wie-
lokolorowa: zielona (bardzo ∏adne
lasy), ˝ó∏ta (piasek na pla˝y) i b∏´-
kitna (pogoda jest super).

Francisco, Hiszpania – 31 lipca
Ka˝dego dnia wstajemy o godz. 8
rano i doje˝d˝amy do pla˝y
o godz. 9. To ju˝ 4. dzieƒ pracy
i ka˝dego dnia jest coraz ci´˝ej,
ale wcià˝ zabawnie. A wszystko
dzi´ki tak pi´knym okoliczno-
Êciom przyrody, jednak komarów
jest zdecydowanie za du˝o.

Suzana, Serbia – 1 sierpnia

Zbieramy i sortujemy ró˝ne rodza-
je Êmieci, które zbieramy dooko-
∏a Zalewu Zegrzyƒskiego. Rozma-
wiamy i Êmiejemy si´, pogoda do-
pisuje, jednak co najwa˝niejsze,
rozwijamy tutaj ÊwiadomoÊç eko-
logicznà, chronimy Êrodowisko
oraz zwierz´ta i jest nam z tym do-
brze. NapotkaliÊmy ogromnà „ja-
skini´ Êmieci” pod chodnikiem.
Odwiedzi∏a nas Gazeta Wyborcza,
dziennikarka przeprowadzi∏a wy-
wiady z ka˝dym z nas.

Guirec, Francja – 2 sierpnia
Po szybkim Êniadaniu wskoczyli-
Êmy do niebieskiego Vana, którym

przyjecha∏ po nas Pawe∏, aby za-
braç nas na wycieczk´ do ruin sta-
rego pa∏acu [w Górze, red.] Na-
szym zadaniem by∏o wykarczowaç
krzaki, które zaw∏adn´∏y tym
miejscem przez ostatnie lata i któ-
re zagra˝ajà tej historycznej bu-
dowli i przygotowanie tego miej-
sca w taki sposób, aby mog∏o po-
s∏u˝yç jako t∏o dla klasycznego
koncertu, który zaplanowano
na wieczór. OczywiÊcie i przed ru-
inami nie mogliÊmy si´ powstrzy-
maç od zbierania Êmieci.

Nabil, Maroko – 17 sierpnia
DziÊ zorganizowaliÊmy sp∏yw ka-
jakami. Zaczà∏em na kajaku ra-
zem z Kevinem z Kanady. Dla nie-

Tradycyjnie ju˝
naszà Gmin´
odwiedzi∏a
m∏odzie˝ z ca∏ego
Êwiata, by
posprzàtaç Êmieci
pozostawione przez
niektórych jej
mieszkaƒców
i turystów
pozbawionych
kultury.

Dla mnie lepiej ni˝ na O
Za nami kolejna ods∏ona
pla˝owego grania
w Wieliszewie. Tym
razem w ramach
„Summer Reggae
Rock”, w dniach
18 i 19 lipca,
nad brzegami Jeziora
Zegrzyƒskiego,
rozbrzmia∏o pozytywne
reggae i ska, a tak˝e
energetyczny rock'n'roll
we wszelkich
odmianach.

Przewidziany jako „dzieƒ reg-
gae” piàtek otworzyli Soul
Operators. Nast´pnie koncert
zagra∏ gdyƒski Lars, majàcy
na koncie wyst´py m.in.
na Heineken Music Open’er
Festival i Ostróda Reggae
Festiwal.To, co Lars zapoczàt-
kowa∏ – Etna pomno˝y∏a razy
kilka. Uznany ju˝ na reggo-
wych scenach ca∏ego kraju
sk∏ad da∏ Êwietny, korzenny
i niezwykle ˝ywio∏owy kon-
cert. Piàtkowym rodzynkiem
by∏ koncert kultowej ju˝ for-
macji Bielizna z charyzma-
tycznym Jarkiem Janiszew-
skim.Absurdalne teksty i spe-
cyficzne poczucie humoru
bieliênianych kompozycji nie-
ustannie bawià, ale i dajà
do myÊlenia.

Drugi dzieƒ festiwalu
otworzy∏ koncert Sorry Boys.
W zespole najwa˝niejsza jest
wzajemna inspiracja. Kawa∏-
ki, które powstajà podczas
naszych jamów, sà dla nas
najcenniejsze. Na wiosn´ pla-
nujemy wydaç naszà pierwszà
p∏yt´ – po koncercie mówi∏a
Iza, urodziwa wokalistka ze-
spo∏u. Do taƒca coraz licz-
niejszà publicznoÊç porwa∏a
gwiazda lat 90. czyli zespó∏
Big Day. Olsztynianie zagra-
li solidny rock'n'rollowy kon-
cert w zachodzàcym nad Za-
lewem s∏oƒcu. Gramy ra-
zem 16 lat i w tym czasie
wypracowaliÊmy swój styl,
któremu jesteÊmy wierni
i od którego nie odejdziemy.
By∏y oczywiÊcie naciski

PPaawweełł  KKoowwnnaacckkii

go to nie pierwszyzna, wi´c mia-
∏em okazj´ byç jego uczniem. Na-
uczy∏ mnie, jak utrzymaç balans
∏ódki i jak utrzymaç jà w ruchu.
Póêniej p∏ynà∏em z Juanem
z Hiszpanii, który tak˝e by∏ po-
czàtkujàcy, ale sz∏o nam ca∏kiem
dobrze. Dobra robota Juanito!
Naprawd´ bardzo mi si´ podoba-
∏o i nigdy nie zapomn´ tego
dnia, który sp´dzi∏em z moimi
przyjació∏mi z workcampu. Ko-
cham Polsk´!

Kevin, Kanada – 18 sierpnia
WyruszyliÊmy na rowerach do po-
bliskiej wioski. Kiedy tam dotar-
liÊmy, Pawe∏ powiedzia∏ nam, ˝e
kilka osób ma pojechaç w inne,
nieznane miejsce i tam pracowaç
przez poranek.Tak wi´c pojecha-
liÊmy z panem S∏awkiem. Skoƒ-
czyliÊmy po mniej wi´cej godzi-
nie, ale pomyliliÊmy drog´
do cz∏owieka, który nas zaprosi∏.
Gospodarz przygotowa∏ dla nas
pocz´stunek.

Juan, Hiszpania – 18 sierpnia
Jako cz∏onek grupy porzàdkowej
musia∏em przygotowaç Êniadanie,
a potem najÊmieszniejsza cz´Êç
poranka… obudziç reszt´ grupy
g∏oÊnà muzykà disco. Nast´pnie
musieliÊmy pozmywaç naczynia,
których wolontariusze u˝ywali
(brudni ludzie!), a kiedy reszta
posz∏a zbieraç Êmieci, my zacz´-
liÊmy czyÊciç toalety, korytarz
i sto∏ówk´ (brudni ludzie!).

Efflam, Francja – 19 sierpnia
Na pla˝y zagraliÊmy w siatkówk´
pla˝owà przeciwko lokalnym
ch∏opakom. OczywiÊcie wygrali-
Êmy, ale nie by∏o ∏atwo! To by∏a
dobra rozgrzewka przed wieczor-
nym meczem w pi∏k´ no˝nà:
Workcamp przeciwko Wielisze-
wowi. … Pod koniec uda∏o nam
si  ́strzeliç dwa gole (przez skrom-
noÊç nie powiem, kto je strzeli∏!),
wi´c mecz zakoƒczy∏ si´ remi-
sem 3–3. Po meczu mieliÊmy gril-
la, który wszystkim bardzo sma-
kowa∏ (najbardziej zadowolona
by∏a grupa gotujàca,gdy˝ nie mu-
sia∏a przygotowywaç kolacji…) 

Kolejny workcamp ju˝ za rok.

nn  

Pogromcy Êmieci
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Szanty nad
Zalewem
Dokoƒczenie ze str. 1
O godzinie 16, wyst´pem laure-
ata konkursu muzycznego – ze-
spo∏u Velbot, rozpoczà∏ si´ kon-
cert szantowy. Po nich dla licznie
zgromadzonej publicznoÊci za-
gra∏y takie gwiazdy muzyki ˝e-
glarskiej, jak: „Gdaƒska Forma-
cja Szantowa”, „Mordewind”,
„Strefa Mocnych Wiatrów”, „Ba-
nana Boat”, „Mechanicy Szanty”.
JednoczeÊnie OÊrodek Kultury
w Wieliszewie przeprowadza∏
na pla˝y konkursy z emocjonujà-
cymi konkurencjami. Zawodnicy
spróbowali si∏ w przeciàganiu li-
ny, rzucie workiem siana, przerzu-

a Openerze

MMaarriiuusszz  KKrraasszzeewwsskkii

na nas, aby pójÊç innà drogà, ale
to nie „nasza dzia∏ka” – tak o ze-
spole mówi∏a nie mniej urodziwa
Ania Ciurapiƒska wokalistka
Big Day.

Kiedy na scenie pojawi∏a si´
jedna z ikon polskiego punk roc-
ka i nie tylko – Tomek Lipiƒski
i jego reaktywowany Tilt, na pla-
˝y by∏o ju˝ kilkaset osób. Drugie
tyle obserwowa∏o znakomity kon-
cert z wa∏u. Prawie pó∏torago-
dzinny wyst´p z materia∏em
z ostatniej p∏yty, ale przede
wszystkim przebojami z lat 80.
i 90., musia∏ usatysfakcjonowaç
ka˝dego. Gratuluj´ pomys∏u, daw-
no nie by∏em nad Zalewem, granie
w plenerze jest bardzo fajnà rzeczà,
szczególnie w takim fajnym miej-
scu. Mieszkam w Warszawie, ale
o takiej fajnej pla˝y nie wiedzia-

∏em, nawet t´cze przed koncertem
Wam si´ uda∏y – chwali∏ Tomek
Lipiƒski.

Dok∏adnie o pó∏nocy nad Jezio-
ro Zegrzyƒskie pop∏yn´∏y takty
„Bezsennych nocy” Les∏awa z ze-
spo∏u Komety, koƒczàc dwudnio-
wy Festiwal w Wieliszewie.

Podczas Festiwalu nie zabrak∏o
atrakcji (bezp∏atnych) dla naj-
m∏odszych – pneumatyczne zam-
ki, wyspy tropikalne, basen pe∏en
pi∏eczek i dmuchane zje˝d˝alnie
okupywane by∏y nie tylko przez
tych poni˝ej metra czterdziestu.
˚ycie towarzyskie toczy∏o si´
w pachnàcym grillem i p∏ynàcym
z∏otem namiocie ˚ywca, dowo-
dzonym przez El Komendante.Tu
tak˝e zlokalizowano sobotnie
warsztaty b´bniarskie i perkusyj-
ne, cieszàce si´ nadzwyczajnym

zainteresowaniem przemoczo-
nych burzà pla˝owiczów. Uroku
ca∏oÊci dodawa∏ kameralnie
oÊwietlony pomost, z którego
cz´Êç publiki obserwowa∏a kon-
certy. Na przygotowanym przez
organizatorów polu namiotowym
pojawili si´ goÊcie z: Legionowa,
Nowego Dworu Mazowieckiego,
Warszawy, ale równie˝ fani reg-
gae i rocka z Ostrowi Mazowiec-
kiej oraz odleg∏ego Wroc∏awia.
Za rok czekamy na co najmniej
sto namiotów. G∏upio zak∏adaç
inaczej, skoro wÊród pierwszych
pofestiwalowych opinii pojawi∏a
si´ taka: – Dla mnie lepiej ni˝
na Openerze. I za darmo – dodaje-
my.

nn Ermo

caniu sterty drewna. Zwyci´zcy
otrzymywali nagrody w postaci
ozdobionych herbem Gminy Wie-
liszew: plecaków, parasoli pla˝o-
wych, toreb termoizolacyjnych
i ekologicznych. Na boisku ch´t-
ni grali w pla˝owà siatkówk´.

Po zakoƒczeniu wyst´pów arty-
stycznych zabawa przenios∏a si´
na pole namiotowe, gdzie noco-
wali goÊcie z ca∏ej Polski.
Przy blasku ogniska i dêwi´kach
gitary szantowe pieÊni tworzy∏y
wspania∏à atmosfer´. Doskona-
∏ym podsumowaniem ca∏ej im-
prezy jest recenzja Indy zamiesz-
czona na stronie www.szantyma-
niak.pl „Dzisiaj opowiem Wam
o Wieliszewie i o moich wieli-
szewskich fascynacjach. O naj-

bardziej cudownym prowadzà-
cym Tomku, o najbardziej fotoge-
nicznym zespole... Mordewind,
o Panach z Formacji, którym
niepotrzebny rutinoscorbin, bo
wyraênie na fotkach wychodzà,
o uÊmiechni´tych Velbotach, o ru-
chliwych Bananach, o paparazzi,
o panach bez których tylko
przy ognisku moglibyÊmy sobie
poÊpiewaç bez pràdu, o punktu-
alnych Mechanikach, o Strefie
wywo∏ujàcej trans, o pannie m∏o-
dej i jej „ma∏˝onie”, o zjawisko-
wej perkusji, o Romku Roczeniu,
który pozbawi∏ niewiast´ g∏osu,
o Êwietlnych mieczach, o Êpiewa-
jàcym psie, o cytrynach, bryzie
znad zalewu i.... moim przypieczo-
nym s∏oƒcem nosie.” nn  

Warsztaty b´bniarskie
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Percival Shuttenbach

Banana Boat

Mechanicy Szanty

Show przygotowany przez uczestników Workcampu

Roman Roczeƒ i Waldemar Lewandowski
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Wydarzenia

Odbioru sygnalizacji dokonano
w piàtek, 29 sierpnia, czyli punk-
tualnie przed rozpocz´ciem nowe-
go roku szkolnego. Dzi´ki temu
m∏odzie˝ szkolna, która licznie
uczestniczy∏a w Mszy Êw. z okazji
rozpocz´cia nowego roku szkolne-
go oraz upami´tniajàcej 69. rocz-
nic´ rozpocz´cia II Wojny Âwia-
towej,mog∏a bezpiecznie dotrzeç
do koÊcio∏a nie nara˝ajàc si´ Ti-
rom. Funkcjonariusze Policji,
którzy pilnowali porzàdku

przed koÊcio∏em, wielokrotnie
upominali „zapominalskich”,któ-
rzy wchodzili na jezdni´
przy czerwonym Êwietle.

Mieszkaƒcy od lat domagali si´
uruchomienia Êwiate∏ w tym
newralgicznym punkcie. Ulica
Modliƒska jest szczególnie obcià-
˝ona ruchem pojazdów ci´˝aro-
wych, które stwarzajà niebezpie-
czeƒstwo dla najm∏odszych
uczestników ruchu drogowego.

nn

Oko∏o miliona z∏otych ze Êrodków
pozabud˝etowych przeznaczy Fun-
dusz Sk∏adkowy Ubezpieczenia
Spo∏ecznego Rolników na finanso-
we zapomogi dla uprawnionych
osób (obj´tych ubezpieczeniem
spo∏ecznym rolników), które
w dniach 14–17 sierpnia br. zosta-
∏y poszkodowane przez tornada,
burze i ulewny deszcz. Takà decy-
zj´ podjà∏ Zarzàd Funduszu, Pre-
zes KRUS Roman KwaÊnicki,
po zwo∏anym w trybie pil-
nym 18 sierpnia br. posiedzeniu
Rady Nadzorczej Funduszu Sk∏ad-
kowego. Pomoc b´dzie udziela-
na po sporzàdzeniu przez tereno-
we jednostki Kasy wykazu osób
i uzyskaniu od lokalnych w∏adz in-
formacji o rozmiarach strat w po-
szczególnych gospodarstwach rol-
nych. Zgodnie ze statutem Fundu-
szu Sk∏adkowego, finansowà
pomoc mo˝e on skierowaç do po-

trzebujàcych rolników i cz∏onków
ich rodzin tylko poprzez dzia∏ajà-
ce na ich rzecz organizacje spo-
∏eczne i zawodowe.

Prezes KRUS skorzysta rów-
nie˝ z przys∏ugujàcego mu ustawo-
wego uprawnienia do udzielenia
osobom poszkodowanym ulg
w sp∏acie sk∏adek na ubezpiecze-
nie spo∏eczne (w postaci odrocze-
nia terminu, umo˝liwienie ratalnej
sp∏aty nale˝noÊci sk∏adkowych
lub ich umorzenie). Prezes Kasy
gwarantuje tak˝e pomoc poszko-
dowanym w wyniku kl´ski ˝ywio-
∏owej rolnikom obj´tym ubezpie-
czeniem spo∏ecznym – mogà oni
poza kolejnoÊcià skorzystaç z nie-
odp∏atnych turnusów rehabilita-
cyjnych prowadzonych w zak∏a-
dach rehabilitacji rolników KRUS.
Wnioski b´dà przyjmowa∏y w∏aÊci-
we miejscowo placówki terenowe
lub oddzia∏y regionalne. nn

Spó∏ka powsta∏a w 1999 roku
w oparciu o sprawdzonà
i doÊwiadczonà kadr´
wywodzàcà si´ ze s∏u˝b
specjalnych oraz renomowanych
podmiotów prywatnych.
Naszym celem jest zapewnianie
szeroko rozumianego
bezpieczeƒstwa swoim klientom
i ich mieniu. Opieramy si´
na za∏o˝eniu „trójkàta
bezpieczeƒstwa”, co oznacza ˝e
zawsze dzia∏amy w oparciu
o trzy niezawodne elementy:
przepisy prawa, ochron´
fizycznà i zabezpieczenie
techniczne.
Dzi´ki temu nasza us∏uga
zawsze stoi na najwy˝szym
poziomie. Ka˝demu klientowi
poÊwi´camy maksimum uwagi

KONTAKT: 

Wieliszew 
– okolice Zalewu
Zegrzyƒskiego

ul. Modliƒska 73, 05-135 
tel./fax: 022/ 782 07 03

Telefon alarmowy: 
0600 495 609
monitoring@akodo.pl

Miros∏aw Pieƒkowski 
tel.: 0502 532 466

bez wzgl´du na wartoÊç zlecenia.
Najwi´kszà rekomendacjà jest dla
nas zaufanie klientów, dzi´ki
którym staliÊmy si´ markà
rozpoznawalnà i polecanà.
Obecnie dzia∏amy na terenie
siedmiu miejscowoÊci i stale
rozszerzamy zasi´g swoich us∏ug.

Misja firmy
Naszym celem jest spe∏nienie
oczekiwaƒ klientów poprzez
wykonanie us∏ugi na najwy˝szym
poziomie. Osiàgamy to poprzez
sta∏e podnoszenie standardów
zarzàdzania jakoÊcià, szkolenia
pracowników, wdra˝anie
najnowoczeÊniejszych 
osiàgni´ç techniki oraz
wspó∏prac´ ze stowarzyszeniami
bran˝owymi.

JesteÊmy dla wszystkich, 
którzy potrzebujà ochrony

R E K L A M A

ww Imprezy, które odby∏y si´ w se-
zonie, przebiega∏y bardzo spo-
kojnie. Zdarza∏y si´ drobne in-
cydenty, g∏ównie z powodu
nadmiernego spo˝ycia alkoho-
lu. Funkcjonariusze Policji
oraz pracownicy agencji ochro-
niarskich wspólnie za˝egnywa-
li tego rodzaju konflikty. Ogól-
nie Policja nie mo˝e narzekaç,
spo∏eczeƒstwo bawi∏o si´ bar-
dzo kulturalnie. Du˝ych szkód
narobi∏a wichura, która prze-
sz∏a nad Gminà 15 sierpnia.
Nie doÊç, ˝e pokrzy˝owa∏a pla-
ny organizatorom uroczystoÊci,
to narobi∏a na terenie Gminy
Wieliszew du˝o szkód. Szcze-
gólnie na dzia∏kach wiatr po-
wyrywa∏ i poprzewraca∏ wiele
drzew.Wspólnie ze stra˝akami
Policja usuwa∏a szkody.

ww W lipcu odnotowaliÊmy 2 w∏a-
mania, tak samo w sierpniu.
W lipcu zatrzymaliÊmy 24 oso-
by, w tym 7 osób poszukiwa-
nych, jednà osob´ za rozprowa-
dzanie narkotyków, jednà
za w∏amanie, 9 nietrzeêwych.
W sierpniu zatrzymaliÊmy
14 osób, 5 nietrzeêwych, 4 oso-
by poszukiwane.

ww Mimo ˝e sierpieƒ i lipiec by∏y
miesiàcami spokojnymi, Poli-
cja cz´Êciej wyje˝d˝a∏a na in-
terwencje. W tej statystyce
przodujà so∏ectwa Wieliszew
oraz Micha∏ów-Reginów.
Wzrost interwencji zwiàzany
jest z wi´kszà liczbà odpoczy-
wajàcych w naszej Gminie, np.
na pla˝y, czy na dzia∏kach.

Bezpieczne skrzy˝owanie
w Wieliszewie

Pomoc dla rolnikówNa skrzy˝owaniu ulic: Modliƒskiej i KoÊcielnej
w Wieliszewie zosta∏a uruchomiona d∏ugo
oczekiwana sygnalizacja. W tym bardzo wa˝nym
punkcie przejÊcie na drugà stron´ ulicy jest teraz
o wiele bardziej bezpieczne.

SPRZEDAM 
dzia∏k´ budowlanà, atrakcyjnie

po∏o˝onà ( Janówek I ) 
Powierzchnia 1177 m kw.

Tel: 0 604 628 543
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I N F O R M A C J A

Samodzielnego Zespo∏u Publicznych Zak∏adów Opieki Zdrowotnej 
w Wieliszewie ul. Modliƒska 1, tel.022 7822455.

e-mail:szpzoz_wieliszew@pro.onet.pl
ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W WIELISZEWIE TEL. 022 7822455
• Gabinet lekarski pn.–pt. w godz. 8–18 
• lekarz rodzinny 
– pediatra Ewa Olczak – Wróblewska
• lekarz medycyny Jaros∏aw Bala
• lekarz pediatra Daniela Piórkowska
• Gabinet zabiegowy pn.–pt. w godz. 8–18
• piel´gniarka Êrodowiskowo-rodzinna

Gra˝yna Kwiatkowska 
• po∏o˝na rodzinna Barbara Gadomska
• Wizyty domowe zg∏aszane osobiÊcie

lub telefonicznie
• Punkt szczepieƒ w Êrody w godz. 14–18
• Wizyty po∏o˝nej rodzinnej w domu

po zg∏oszeniu urodzenia dziecka.

ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W SKRZESZEWIE 
ul. Nowodworska 57, tel. 022 7823026
• Gabinet lekarski pn.–pt. w godz. 8 – 14

• lekarz rodzinny – internista Ma∏gorzata
Tymiƒska 

• Gabinet zabiegowy pn.–pt. w godz. 8 – 13
• piel´gniarka Êrodowiskowo-rodzinna

Jadwiga Szafraƒska
• Punkt szczepieƒ w Êrody w godz. 9 – 11

ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ 
W JANÓWKU
ul. Dworcowa 1, tel. 022 7755225
• Gabinet lekarski pn.–pt. w godz. od 8 – 14
• lekarz pediatra Zuzanna
Adamkiewicz-Pacuska
• lekarz rodzinny – pediatra Ewa 
Olczak-Wróblewska
• Gabinet zabiegowy pn.–pt. w godz. 8–14.30
• piel´gniarka rodzinna Miros∏awa 

Ch∏opicka
• Punkt szczepieƒ we wtorki w godz. 10 –14
PPaaccjjeennccii  zz ZZOOZZ--óóww  JJaannóówweekk  ii SSkkrrzzeesszzeeww  ppoo ggooddzz.. 1144
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SSoobboottyy  nniieeddzziieellee  ii ÊÊwwii´́ttaa  –– NNooccnnaa PPoommoocc
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MMaazzoowwiieecckkiimm..

KONSULTACJE SPECJALISTYCZNE 
– kardiologiczne
– laryngologiczne
– urologiczne
raz w miesiàcu w ZOZ Skrzeszew.

KONSULTACJE 
– pulmonologiczne 
– okulistyczne
– badania spirometryczne wg potrzeb.

GABINET GINEKOLOGICZNY
W ZOZ SKRZESZEW
w poniedzia∏ki od godz. 15.
• lekarz ginekolog – po∏o˝nik S∏awomir

Chaberek.

OOppiieekkaa  pprrooffiillaakkttyycczznnaa ww SSzzkkoo∏∏aacchh
PPooddssttaawwoowwyycchh  ii GGiimmnnaazzjjaacchh
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ii ppooggaaddaanneekk..  
PPrrooffiillaakkttyykkaa  pprróócchhnniiccyy  –– fflluuoorryyzzaaccjjaa..

Promocja Zdrowia z zakresu
Profilaktyki Chorób Nowotworowych
zawierana ze Starostwem Powiatowym
w Legionowie 

PUNKT PORAD
PSYCHOLOGICZNYCH ZOZ
Janówek we wtorki od 8.30 – 11.00

PUNKT PORAD
PSYCHOLOGICZNYCH ZOZ
Wieliszew we wtorki od 11.00–14.30 

Komisariat Policji w Wieliszewie
informuje, ˝e w zwiàzku z proble-
mami z dodzwonieniem si´
do Komisariatu uruchomiona zo-
sta∏a nowa, bezpoÊrednia linia te-
lefoniczna.

Prosimy korzystaç
z numeru 022 60 48 500 

&&

SPRZEDAM DZIA¸K¢

REKREACYJNÑ

w Komornicy
Powierzchnia 1200 mkw.

Tel. (022) 838 80 82

Kom. 660 890 576
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ww Obs∏ugiwa∏em angielskiego
króla

re˝yseria: Jiri Menzel
scenariusz: Jiri Menzel
zdj´cia: Jaromir Sofr
muzyka: Ales Brezina
produkcja: Czechy, Niemcy, S∏owacja, 2006
czas: 120 min.

„Obs∏ugiwa∏em angielskiego
króla” jest wiernà adaptacjà
powieÊci wydanej przez Bohu-
mila Hrabala w 1980 roku
pod tym samym tytu∏em.To ju˝
szóste dzie∏o pisarza przeniesio-
ne na ekran przez Jiriego Men-
zla nagrodzonego Oscarem
za „Pociàgi pod specjalnym
nadzorem”. Obaj artyÊci przy-
jaênili si´ – mimo skrajnie ró˝-
nych charakterów – przez 30 lat.
Bohaterem filmu jest Jan Dite,
który u schy∏ku ̋ ycia wspomina
swojà karier´... kelnera. Zaczy-
na od podawania piwa w pod-
rz´dnej gospodzie, by przenieÊç
si´ do ekskluzywnego hotelu
pod Pragà, a w koƒcu trafiç
do samej stolicy, gdzie cz´sto
zdarza mu si´ obs∏ugiwaç g∏owy
paƒstw. Codziennie obcuje
z przepychem, rozbuchanymi
rzàdzami konsumpcji, ostenta-
cyjnie okazywanà wy˝szoÊcià,
przywilejami zwiàzanymi z w∏a-
dzà i b∏´kitnà krwià. Zauwa˝a,
˝e w∏aÊciwie niczym nie ró˝ni
si´ od tych, którym s∏u˝y uni˝e-
nie.Wi´cej nawet – wielu z nich
przewy˝sza kulturà, dobrymi
manierami, a nawet wiedzà. Py-
cha zaczyna go d∏awiç nie-
uchronnie prowadzàc do zguby.
Czechos∏owacja, gdzie Jan toczy
swój los, w XX wieku jest are-
nà dramatycznych wydarzeƒ.
Bohater Hrabala i Menzla chce
staç z boku, broƒ Bo˝e nie anga-
˝owaç si´, czerpaç korzyÊci
przy jak najmniejszym nak∏a-
dzie Êrodków w∏asnych i si∏. Jest
nastawiony wy∏àcznie na sukces
uto˝samiany z ˝yciem w b∏ogim
przepychu.Aby sprawiedliwoÊci
sta∏o si´ zadoÊç, musi straciç
wszystko.
Interpretacja ksià˝ki Hrabala
i filmu Menzla w∏aÊciwie narzu-
ca si´, co jednak niczego tym
dzie∏om nie ujmuje. Dite sym-
bolizuje w niej obywateli Cze-
chos∏owacji zbyt zaj´tych swo-
imi sprawami: budowaniem
ma∏ej stabilizacji, marzeniami
o ziemskim raju zasiedlonym
podchmielonymi brzuchatymi
facetami i kobietami cieszàcy-
mi si´ swobodà s∏omianych
wdów; by postawiç si´ hitlerow-
skiemu najeêdêcy. Nale˝y ich
ganiç? ArtyÊci sà jak najdalej
od radykalnych ocen. Wolà pa-
trzeç na wspó∏obywateli z przy-
mru˝eniem oka, pob∏a˝aç im,
rozumieç, uniewinniaç ich...
i siebie.

nn Marian Kraszan Kraszewski

Uroczystego otwarcia dokonali
wspólnie proboszcz parafii wWie-
liszewie ks. kanonik Marek Janic-
ki oraz Zast´pca Wójta Gminy
Wieliszew Andrzej Szczodrow-
ski. Na wystawie zaprezentowano
rzemios∏o, r´kodzie∏a, prace arty-
styczne oraz obrazy autorstwa lo-
kalnych artystów.

Spotkanie odby∏o si´ ju˝
po raz drugi i zosta∏o zorganizo-
wane z inicjatywy Ko∏a Gospodyƒ

Wiejskich w Micha∏owie-Regi-
nowie oraz Stowarzyszenia „Ety-
ka i Prawo”. Jak przyznaje rad-
ny Edwin Zezoƒ, artystyczne spo-
tkania w Micha∏owie majà szanse
staç si´ tradycjà. Planujemy posze-
rzenie wystawy o nast´pne segmen-
ty artystyczne. ChcielibyÊmy, aby
przy∏àczy∏y si´ równie˝ inne so∏ec-
twa – dodaje.

nn Piotr Sypniewski

R E K L A M A

Wieliszew, ul. Polna 16
tel. 22 767 94 47, 503 994 967

Lekarze  weterynarii
Beata Zgutka-Koremba 
i Rafa∏ Koremba 
Przyjmujà codziennie w godzinach:

pon – pt: 9–20
sobota: 10–15
niedziela: 10–12

Micha∏ów bardzo
kulturalny

W Micha∏owie-Reginowie powstaje przestrzeƒ dla
sztuki. 14 sierpnia, w Domu Ogrodnika odby∏a si´
ciekawa wystawa „Twórcy Micha∏owscy”.

Pi´kne Podd´bie
Nie trzeba jechaç
do egzotycznych
krajów, aby oglàdaç
wybory
najpi´kniejszych
paƒ. Równie˝
w Podd´biu nie
brakuje uroczych
kobiet,
a najpi´kniejszà
z nich wybrano
w konkursie Miss
Podd´bia.

Konkurs odby∏ si´ 16 sierpnia,
na placu zabaw w Podd´biu. Eli-
minacje odbywa∏y si´ w 2 kate-
goriach wiekowych: do 10 lat
oraz 10–110 lat. Jak na prawdzi-
we wybory Miss przysta∏o, kandy-
datki oprócz urody musia∏y
zaprezentowaç swojà osobowoÊç
oraz g∏os – Êpiewem. W sk∏ad ju-
ry wchodzili: Walentyna Jani-
szewska, Edward Trojanowski,
Zygmunt Kowalczyk (pomys∏o-
dawca wyborów), Stasis Gasi-
liauskas, by∏y mer miasta Dru-
skiewniki na Litwie, Ryszard
Wojtkowski, znany tenor oraz
Stanis∏aw Smorczewski.

Pierwsze miejsce w kategorii
wiekowej do lat 10 zaj´∏a dziesi´-
cioletnia Karolina. Drugie miej-

sce w kategorii od 10–110 lat za-
j´∏a Ma∏gorzata Saga∏o, lat 48.
Na co dzieƒ mieszka w Warszawie
na osiedlu Zacisze, a w okresie
letnim ch´tnie przyje˝d˝a wypo-
czywaç na swojej dzia∏ce w Podd´-
biu. Korzystajàc ze spokoju czy-
ta poezj´ o tematyce patriotycz-
nej, ksià˝ki historyczne oraz
oglàda filmy Mela Gibsona.

Na Miss Podd´bia 2008 jury wy-
bra∏o Barbar´ Wo∏oszyn, lat 16,
zamieszka∏à w Warszawie (Biela-
ny). Jej pasja to sport: p∏ywanie,
siatkówka, a tak˝e podró˝e i ta-
niec.W przysz∏oÊci chcia∏aby zostaç
lekarkà. Tytu∏ Miss PublicznoÊci
odebra∏a El˝bieta Antosiewicz
(lat 33) z Podd´bia. Na zwyci´˝-
czynie czeka∏y puchary ufundo-

wane przez Starostwo Powiatowe.
Wszystkie panie bioràce udzia∏
w konkursie zosta∏y nagrodzone
goràcymi brawami. Warto po-
chwaliç organizatorów za udany
sposób zabawy i za pomys∏ – by∏
to pierwszy w Polsce wybór Miss
zorganizowany na wsi.

nn
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Szcz´Êliwa zdobywczyni tytu∏u Barbara Wo∏oszyn
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Promocja

Projekt „Zaopatrzenie w wod´ i oczyszczanie Êcieków w Warszawie”

wspó∏finansowany przez Uni´ Europejskà ze Êrodków Funduszu SpójnoÊci, przyczynia

si´ do zmniejszenia ró˝nic spo∏ecznych i gospodarczych pomi´dzy obywatelami Unii

Woda jak ze êródła
– flotacja ciÊnieniowa w Zakładzie Wodociàgu Północnego

Unia Europejska
Fundusz SpójnoÊci

Najwi´kszym przedsi´wzi´ciem
w zakresie ochrony Êrodowiska re-
alizowanym w ramach Funduszu
SpójnoÊci w Europie jest realizo-
wany przez Miejskie Przedsi´bior-
stwo Wodociàgów i Kanalizacji
w m.st. Warszawie S.A. Projekt
„Zaopatrzenie w wod´ i oczyszcza-
nie Êcieków w Warszawie”. Ze
wzgl´du na swojà z∏o˝onoÊç, po-
dzielony on zosta∏ na trzy fazy re-
alizacyjne: Faza I oraz Faza III po-
Êwi´cone sà stworzeniu skuteczne-
go systemu odbioru i oczyszczania
wszystkich Êcieków odprowadza-
nych z aglomeracji warszawskiej
do Wis∏y. W ramach I Fazy
MPWiK S.A. wybudowa∏o uk∏ad
przesy∏owy Êcieków dla Oczysz-
czalni Âcieków „Po∏udnie”, nato-
miast realizacja Fazy III zak∏ada
modernizacj´ i rozbudow´ Oczysz-
czalni Âcieków „Czajka”, budow´
Stacji Termicznej Utylizacji Osa-
dów Âciekowych oraz kolektorów
przesy∏owych. Realizacja tych in-
westycji jest kluczowym elemen-
tem uporzàdkowania gospodarki
Êciekowej stolicy. Dzi´ki realizacji
Projektu „Zaopatrzenie w wod´
i oczyszczanie Êcieków w Warsza-
wie” w grudniu 2010 roku wszyst-
kie Êcieki miejskie b´dà oczysz-
czane zgodnie z wymogami prawa
polskiego i innych krajów cz∏on-
kowskich. Warszawa tym samym
wype∏ni zobowiàzania Traktatu
Akcesyjnego i Krajowego Progra-
mu Oczyszczania Âcieków Komu-
nalnych dotyczàce ochrony Êrodo-
wiska.

Faza II Projektu koncentruje
si´ na poprawie jakoÊci wody
i niezawodnoÊci systemu jej roz-
prowadzania. Ten etap zak∏ada
dwie wielkie inwestycje: moder-
nizacj´ w Stacji Uzdatniania Wo-
dy Zak∏adu Wodociàgu Central-
nego (wprowadzenie procesu ozo-
nowania poÊredniego i filtracji
na w´glu aktywnym) oraz Wodo-

ciàgu Pó∏nocnego (wprowadzenie
flotacji ciÊnieniowej), a tak˝e za-
dania inwestycyjne zwiàzane
z wymianà, renowacjà oraz rozbu-
dowà magistral wodociàgowych
i sieci przewodów rozdzielczych
na terenie ca∏ej Warszawy.10 wrze-
Ênia br. MPWiK S.A. rozpoczà∏
w Wieliszewie budow´ Stacji
Flotacji CiÊnieniowej.Wykonaw-
cà jest konsorcjum firm, którego
liderem jest Mostostal Warsza-
wa S.A.WartoÊç kontraktu wyno-
si 30 mln euro, z czego 62% kosz-
tów kwalifikowanych pokrywane
jest przez Uni´ Europejskà ze
Êrodków Funduszu SpójnoÊci.

Zak∏ad Wodociàgu Pó∏nocnego
w Wieliszewie jest najm∏odszym
z trzech zak∏adów zaopatrujàcych
Warszaw´ w wod´. Uruchomiony
zosta∏ w 1986 r., w 100-lecie Wo-
dociàgów Warszawskich. Z za∏o˝e-
nia, êród∏o zasilania w wod´ tego
zak∏adu mia∏o byç niezale˝ne
od Wis∏y, co zadecydowa∏o o wy-
borze na ten cel Jeziora Ze-
grzyƒskiego zasilanego przez wo-
dy Bugu i Narwi.

Obecnie Wodociàg Pó∏nocny
pokrywa ok. 30 % zapotrzebowa-
nia stolicy i dostarcza wod´ dla
mieszkaƒców pó∏nocnych dziel-
nic Warszawy lewo i prawobrze˝-
nej – Bia∏o∏´ki, Bielan, Bemowa,
Targówka, Pragi Pó∏noc oraz cz´-

Êci Woli, ˚oliborza, Pragi Po∏u-
dnie i Rembertowa.

W wieliszewskiej Stacji Uzdat-
niana Wody, po sedymentacji
w zbiornikach kontaktowych (s∏u-
˝àcych niegdyÊ do wst´pnego
chlorowania) woda poddawa-
na jest procesowi wst´pnego ozo-
nowania oraz koagulacji obj´to-
Êciowej w urzàdzeniach zwanych
pulsatorami. Jako koagulant sto-
sowany jest siarczan glinowy.
W sytuacjach nag∏ego pogorsze-
nia jakoÊci wody surowej,
przed pulsatorami dozowany jest
pylisty w´giel aktywny. Odczyn
wody korygowany jest wodà wa-
piennà. Pozosta∏e jeszcze po pro-
cesie koagulacji zanieczyszczenia,
wychwytywane sà podczas filtra-
cji pospiesznej w filtrach piasko-
wych. Uzdatniona woda, dezynfe-
kowana mieszaninà chloru i dwu-
tlenku chloru, przet∏aczana jest
do zbiorników Stacji Strefowej
w Bia∏o∏´ce Dworskiej i dalej
do sieci miejskiej. Aby sprostaç
coraz ostrzejszym normom i ro-
snàcym wymaganiom klientów,
Zak∏ad jest nieustannie moderni-
zowany i unowoczeÊniany. Wodo-
ciàg posiada najwi´kszà w Polsce
Stacj´ Badaƒ Modelowych, pilo-
tujàcà bie˝àce oraz testujàcà no-
we technologie procesu uzdatnia-
nia wody. Ca∏y system produkcji

oraz przesy∏u wody jest wielokrot-
nie kontrolowany, zarówno labo-
ratoryjnie, jak i poprzez system
monitoringu on-line.

Wyniki badaƒ nad przydatno-
Êcià nowych technologii przeprowa-
dzone w Stacji Badaƒ Modelowych
dowodzà, ˝e w∏àczenie procesu
flotacji ciÊnieniowej oraz koagula-
cja II° w pulsatorach zapewni za-
równo znacznà popraw  ́jakoÊci wo-
dy uzdatnionej,w tym jej walorów
zdrowotnych i smakowych, jak
i najkorzystniejsze warunki pracy
filtrów piaskowych oraz w przysz∏o-
Êci – filtrów w´glowych.

Obecnie na terenie Zak∏adu
Wodociàgu Pó∏nocnego rozpoczy-
na si  ́budowa stacji flotacji ciÊnie-
niowej. Flotacja to naturalny pro-
ces polegajàcy na mechanicznym
oczyszczaniu wody. Do zbiornika
z uzdatnianà wodà wprowadzany
jest strumieƒ wody nasyconej po-
wietrzem w warunkach ciÊnienio-
wych. Powstajàce wówczas w ol-
brzymiej iloÊci, bardzo drobne p´-
cherzyki powietrza „przylegajà”
do wytràconych wczeÊniej zanie-
czyszczeƒ i wynoszà je (flotujà)
na powierzchni´, tworzàc ∏atwy
do usuni´cia ko˝uch. Flotacja jest
technologià szczególnie u˝ytecznà
dla uzdatniania wód z rzek nizin-
nych (a takimi w∏aÊnie sà Bug i Na-
rew) o du˝ej zmiennoÊci jakoÊcio-
wej zale˝nej od pór roku oraz wy-
sokiej zawartoÊci trudno
usuwalnych zwiàzków organicz-
nych. Stacja flotacji ciÊnieniowej,
pod budow´ której przeznaczony
zosta∏ teren o powierzchni po-
nad 3 500 m2 (kubatura budynku
wynosi a˝ 63 000m3) b´dzie pierw-
szym w Polsce przyk∏adem zasto-
sowania tej technologii w wodocià-
gach.Do dziÊ znajdowa∏a ona zasto-
sowanie w naszym kraju g∏ównie
w przemyÊle spo˝ywczym i che-
micznym. W samej Europie flota-
cja ciÊnieniowa od co najmniej kil-

kunastu lat z powodzeniem wyko-
rzystywana jest w wielu stacjach
uzdatniania wody,m.in.wWielkiej
Brytanii, Szwecji i Finlandii.

Dzi´ki realizacji Projektu „Za-
opatrzenie w wod´ i oczyszczanie
Êcieków w Warszawie” sto∏ecz-
na woda b´dzie spe∏nia∏a najwy˝-
sze standardy jakoÊciowe obowià-
zujàce wÊród krajów cz∏onkow-
skich UE. Oddanie do u˝ytku
stacji flotacji ciÊnieniowej na te-
renie Zak∏adu Wodociàgu Pó∏noc-
nego zaplanowano na rok 2010.
Ju˝ za niespe∏na trzy lata, ku za-
dowoleniu Konsumentów, pop∏y-
nie znakomitej jakoÊci czysta wo-
da, znacznie lepsza, zdrowsza i bez-
pieczniejsza ni˝ cz´sto zupe∏nie
nie kontrolowana woda z wielu
uj´ç indywidualnych.

Ze wzgl´du na coraz wi´kszà
degradacj´ Êrodowiska naturalne-
go, powa˝ne zagro˝enia bakterio-
logiczne oraz bardzo du˝e koszty
kontroli jakoÊci wody, odbiorcy in-
dywidualni w krajach rozwini´-
tych coraz cz´Êciej rezygnujà
z eksploatacji w∏asnych uj´ç, de-
cydujàc si´ na wod´ wodociàgo-
wà.Woda ta, poddawana obecnie
rygorystycznej kontroli laborato-
ryjnej jest wodà ca∏kowicie bez-
piecznà i o coraz wy˝szych walo-
rach zdrowotnych i smakowych.
Zak∏ad Wodociàgu Pó∏nocnego
posiada rezerw´ zdolnoÊci pro-
dukcyjnej, umo˝liwiajàcà w nie-
dalekiej przysz∏oÊci zaopatrze-
nie w wysokiej jakoÊci wod´,
znacznie wi´kszej iloÊci Konsu-
mentów ni˝ obecnie. Dodatkowo
do 2015 roku technologia Wodo-
ciàgu Pó∏nocnego zostanie rozbu-
dowana o ozonowanie poÊrednie
i filtracj´ na w´glu aktywnym, co
zakoƒczy planowane obecnie in-
westycje majàce na celu uzyska-
nie wody uzdatnionej na najwy˝-
szym, Êwiatowym poziomie.

nn

Budynek Stacji Flotacji CiÊnieniowej – wizualizacja

Istniejàca zabudowa – Zak∏ad Wodociàgu Pó∏nocnego Teren Zak∏adu Wodociàgu Pó∏nocnego w Wieliszewie
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CENTRUM MEDYCZNE OÂRODEK ZDROWIA „BER-MED”
Wieliszew, ul. Niepodleg∏oÊci 85, tel.0 22 782-23-85,  tel. kom. 662-605-313 
Czynny codziennie 8–19, soboty 8–12

P O R A D N I E  L E K A R S K I E

• Poradnia Pediatryczna
Dr Gra˝yna Krysik
• Poradnia In tern is tyczna
Dr Joanna Berliƒska
• Poradnia Medycyny Rodz inne j
Dr Katarzyna Szerejko
Dr Jacek Badzian
• Poradnia Uzale˝n ieƒ
Psychoterapeuta Halina Wilczyƒska
• Psycholog
Joanna Szewczyk
• Psych iatra  
Dr Halina KwaÊniewska 
(leczenie bezsennoÊci, depresji, l´ków, nerwic)
• Poradnia Ginekologiczna
Dr Roman Pajàk
• Poradnia Uro logiczna
Dr Grzegorz J´drzejczak
•Poradnia Dermato logiczna
Dr Renata Jeziorkowska
• Poradnia Laryngologiczna
Dr Zofia Wiszniewska-Wàsowska
• Poradnia D iabeto logiczna
Dr El˝bieta Bala

P O D P I S A N A  U M O WA  
Z  N A R O D O W Y M  F U N D U S Z E M  Z D R O W I A

P O R A D N I E  S P E C J A L I S T Y C Z N E

•Poradnia Ch i rurg i i  Ogólne j
Dr Jerzy Szubski
•Poradnia Medycyny Pracy 

i badania d la  k ierowców
•Poradnia kard io log iczna
Dr S∏awomir Olczyk
•Poradnia Neuro logiczna
Dr Jaros∏aw Jakubowski
•Poradnia Alergologiczna
Dr Joanna Myszkowska

GABINET ZABIEGOWY
• P ie l´gniarka rodz inna 
– H. Piotrowska, E. Banaszek, A. Ràczka
• P ie l´gniarka po∏o˝na – M. Syroka

ANALIZY LEKARSKIE
Poniedzia∏ek  godz. 8–10
Czwartek  godz. 8–10

GABINET STOMATOLOGICZNY
Lek. stomatolog Rafa∏ Grzyb
Lek. stomatolog Marta Sysik
czynny: pon, wt, Êr, czw. 14–19
Zapisy telefonicznie lub w rejestracji OÊrodka 
Tel. 022 782-23-85 kom 662-605-313

P O D P I S A N A  U M O WA  
Z  N A R O D O W Y M  F U N D U S Z E M  Z D R O W I A

R E K L A M A

Remisem 3–3 zakoƒczy∏ si´ mecz
rozegrany pomi´dzy Gminà Wie-
liszew i reprezentacjà Workcam-
pu. W spotkaniu pierwsi obj´li
prowadzenie gospodarze, ale jesz-
cze przed przerwà goÊcie zdo∏ali
wyrównaç. Na poczàtku drugiej
po∏owy Gmina Wieliszew cieszy-
∏a si´ z kolejnych dwóch bramek
zdobytych po szybkich kontrata-
kach. Jednak pod koniec spotka-
nia okaza∏o si´, ˝e jego trudy kon-
dycyjnie lepiej wytrzyma∏a m∏o-
dzie˝ z Workcampu. Zagraniczni
goÊcie zdo∏ali doprowadziç do wy-
równania i przed ostatnim gwizd-
kiem jeszcze kilkakrotnie zagro-
zili wieliszewskiej bramce.
Po spotkaniu pi∏karskim gospo-
darze zaprosili goÊci na pocz´stu-
nek, który by∏ okazjà do bli˝sze-
go poznania si´, wymiany do-
Êwiadczeƒ i gremialnego,
zgodnego narzekania na... niemi-
∏osiernie kàsajàce komary.

Atmosfer´ meczu Êwietnie od-
daje blog jednej z uczestniczek
spotkania – Magdy. Oto jego
fragment: W czasie meczu wszyst-

ko zmienia∏o si´ jak w kalejdosko-
pie. Obydwie dru˝yny mia∏y wzlo-
ty i upadki, ale czuj´ si´ zadowo-
lona wiedzàc,˝e ostateczny wynik
to 3-3. Zapami´tam -wspania∏à at-
mosfer´ miejsca, ludzi, Êwietnà
wspó∏prac´, szczypt´ rywalizacji,
moje nietrafienie w pi∏k´ i co naj-
wa˝niejsze s∏owa kolegi z Work-
campu: „Jak na dziewczyn´, dobrze
grasz w pi∏k´”.

Po stronie gospodarzy zagra∏
m.in.: Starosta Powiatu Legionow-
skiego Jan Grabiec, który ca∏à im-
prez´ objà∏ patronatem.Wspoma-
gali go samorzàdowcy, dzia∏acze
Stowarzyszenia „M∏odzi dla Roz-
woju EMKA” i miejscowa m∏o-
dzie˝.W dru˝ynie Workcampu za-
grali goÊcie, którzy na zaproszenie
Gminy Wieliszew oraz Stowarzy-
szenia „M∏odzi dla Rozwoju EM-
KA” przyjechali do Wieliszewa
z kilkunastu krajów, m.in.: Japo-
nii, Korei, Kanady, Francji, Ukra-
iny, Niemiec, Hiszpanii i Czech
oraz wspierajàcy ich Polacy.

nn  Kraszan

Gmina Wieliszew
kontra Reszta Âwiata

Dàb Wieliszew liderem!
Remis w meczu
mi´dzynarodowej
reprezentacji
Workcampu
z przedstawicielami
Gminy Wieliszew.

Likwidacja 
kontenerów 
na terenach 
rekreacyjnych
Wójt Gminy Wieliszew informu-
je, ˝e z dniem 31 grudnia 2008r.
zostanà zlikwidowane na tere-
nach rekreacyjnych kontenery
ogólnodost´pne na odpady komu-
nalne.W zwiàzku z tym w∏aÊcicie-
le dzia∏ek rekreacyjnych zobowià-
zani sà z dniem 1 stycznia 2009
roku do podpisania indywidual-
nych umów.
Zmiana dotychczasowej gospo-
darki odpadami podyktowa-
na jest tym, ˝e z kontenerów ko-
rzystajà osoby nieuprawnione
oraz przedsi´biorcy z terenu in-
nych gmin, a to powoduje ogrom-
ny wzrost iloÊci odpadów, a co
za tym idzie i wzrost wynagrodze-
nia dla firm za ich odbiór. Kwo-
ta ta obecnie kszta∏tuje si´ w wy-
sokoÊci ok. 650 000 z∏otych w ska-
li roku. Bioràc pod uwag´
powy˝sze zosta∏o postanowione,
˝e kontenery pozostanà do koƒ-
ca 2008 roku, a w∏aÊciciele nieru-
chomoÊci, zgodnie z art. 6 ust. 1
ustawy z dnia 13 wrzeÊnia 1996
roku zobowiàzani sà do podpisa-
nia umowy na odbiór odpadów
komunalnych i okazywania na ˝à-
danie takiej umowy oraz dowo-
dów p∏acenia za us∏ugi. Wykaz
firm posiadajàcych zezwolenie
wójta gminy na Êwiadczenie
us∏ug znajduje si´ na stronie
www.bip.wieliszew.pl lub w Urz´-
dzie Gminy, pok. 104.

nn

23 sierpnia 2008r., 1. kolejka A klasy. Inauguracja sezonu A klasy wypad∏a
w Wieliszewie okazale, mimo i˝ poczàtkowe minuty nie wskazywa∏y na to, ˝e
m∏odzi zawodnicy Marcovii b´dà ∏atwym przeciwnikiem D´bu Wieliszew

Ju˝ w poczàtkowych minutach za-
znaczy∏a si´ lekka przewaga am-
bitnie grajàcych zawodników go-
Êci. W 9. minucie jedynie uda-
na interwencja bramkarza,
Krzysztofa Jezierskiego uchroni-
∏a zespó∏ D´bu przed stratà bram-
ki. Kolejne minuty przynosi∏y na-
st´pne zagro˝enia pod bramkà
D´bu. Na szcz´Êcie bez efektu
bramkowego, do czego przyczyni-
∏a si´ g∏ównie postawa dobrze
kierujàcego formacjà defensyw-
nà Roberta Wierzbickiego.

Wreszcie nadesz∏a 26. minuta,
kiedy to Roman Zieliƒski odebra∏
pi∏k´ graczowi Marcovii i doÊrod-
kowa∏ do Sebastiana Âciechowi-
cza, któremu pozosta∏o tylko skie-
rowaç pi∏k´ do siatki dru˝yny go-
Êci. Nast´pne minuty up∏yn´∏y
pod znakiem ataków wieliszew-
skiej dru˝yny i powoli zacz´∏a za-
znaczaç si´ optyczna przewaga
naszych pupili. Przewaga ta zosta-
∏a udokumentowana w 39. minu-
cie. Pi´knà indywidualnà akcjà
popisa∏ si´ Piotr Góralczyk,
po którego doÊrodkowaniu strza-
∏em g∏owà ustala wynik pierwszej
po∏owy Roman Zieliƒski.

Druga po∏owa rozpocz´∏a si´
od ataków Marcovii próbujàcej
strzeliç bramk´ kontaktowà.
W 54. minucie pi∏karze goÊci by-
li blisko osiàgni´cia celu, ale ko-
lejnà bezb∏´dnà interwencjà po-
pisa∏ si´ wieliszewski golkiper.
Dalsze minuty pokaza∏y jednak

skuteczniejsze ustawienie tak-
tyczne, a przede wszystkim wi´k-
sze doÊwiadczenie graczy D´bu
Wieliszew. Sygna∏ do ataku da∏
aktywny Piotr Góralczyk kieru-
jàc pi∏k´ tu˝ nad bramkà Marco-
vii. 72. minuta przynios∏a kolej-
nego gola dru˝ynie D´bu. Po pre-
cyzyjnie wykonanym rzucie
ro˝nym Robert Wierzbicki strze-
la g∏owà trzecià bramk´ dla go-
spodarzy. 3 minuty póêniej do-
godnej sytuacji nie wykorzystu-
je Roman Zieliƒski b´dàcy sam
na sam z bramkarzem goÊci. Jed-
nak w 76. minucie ten sam zawod-
nik, b´dàc w identycznej sytuacji
strzela kolejnà bramk´ dla D´bu.
AktywnoÊç Zieliƒskiego zosta∏a
wynagrodzona w 79. minucie, gdy
po zamieszaniu w polu karnym
strzela on piàtà bramk´ dla wie-
liszewskich pi∏karzy. Okaza∏o si´,
˝e nie jest to koniec festiwalu
strzeleckiego D´bu. Po raz kolej-
ny popis daje Zieliƒski, gdy w 82.
minucie po jego podaniu pada
szósta bramka. Gdy ju˝ wszyscy

zawodnicy myÊleli o zakoƒczeniu
meczu Sebastian Âciechowicz po-
stanowi∏ strzeliç siódmà bramk´.
W 88. minucie wychodzi on sam
na sam z bramkarzem i ustala wy-
nik spotkania. Bramka ta znie-
ch´ci∏a pi∏karzy Marcovii
do strzelenia honorowego gola
i ostatecznie Dàb Wieliszew od-
niós∏ w pe∏ni zas∏u˝one zwyci´-
stwo. Po pierwszej kolejce Dàb
Wieliszew zajà∏ fotel lidera A kla-
sy i pozostaje mieç nadziej´, ˝e
nie odda go do … koƒca rozgry-
wek. Zauwa˝alne by∏y manka-
menty w grze D´bu, ale po ich
zminimalizowaniu wieliszewscy
zawodnicy majà szans´ awanso-
waç o jednà klas´ rozgrywkowà
wy˝ej. Zapraszamy kibiców
z Wieliszewa i okolic na kolejne
mecze D´bu.Wasze wsparcie do-
da otuchy i pewnoÊci siebie miej-
scowym pi∏karzom. Do zobacze-
nia na nast´pnym meczu!

Dàb Wieliszew – Marco-
via 2000 II Marki 7 – 0 (2–0)

nn  Sylwester Dudziƒski
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Przychodnia dla Zwierzàt
¸ajski, ul. Nowodworska 93

Miros∏aw Kado
lekarz weterynarii

specjalista chorób psów i kotów

GODZINY PRZYJ¢å AMBULATORYJNYCH:
dni powszednie 8–20

soboty 8–14
niedziele i Êwi´ta 

– wizyty umawiane
tel. (0-22) 782 22 82, kom. 0-602 237 021

ÂÂ  Ultradêwi´kowe usuwanie
kamienia naz´bnego

ÂÂLeczenie i profilaktyka
ÂÂWizyty domowe
ÂÂUSG

ÂÂ Rentgen
ÂÂ  Laseroterapia
ÂÂ  Krioterapia
ÂÂ  Chirurgia

Maraton rowerowy Mazovia 24

Pot, kurz, piasek i zm´czenie – te-
goroczny 24-godzinny maraton ro-
werowy MTB Mazovia 24 w Wie-
liszewie przejdzie do historii ja-
ko impreza ekstremalna. 26 i 27
lipca sportowcy z ca∏ej Polski
zmagali si´ z potwornym upa∏em,
a bardzo wysuszony teren dawa∏
si´ we znaki nawet najlepszym.
Start i meta znajdowa∏y si´ na sta-
dionie Zespo∏u Szkó∏ Ponadgim-
nazjalnych w D´bem. Na starcie
stan´∏o 159 rowerzystów z ca∏ej
Polski, którzy doWieliszewa przy-
jechali na zaproszenie Urz´du
Gminy Wieliszew oraz MTB, aby

spróbowaç swoich si∏ na wieli-
szewskim terenie. CykliÊci mieli
do pokonania p´tle o d∏ugo-
Êci 15 km. Prawie 40-stopniowy
upa∏ i wysuszona gleba na tere-
nach piaszczystych dawa∏y si´
sportowcom we znaki, momenta-
mi nawet najlepsi musieli pchaç
swoje jednoÊlady. Po 24-godzin-
nych zmaganiach w kategorii so-
lo najlepszy okaza∏ si´ skrzesze-
wianin Zbigniew Jóêwik, który
wyjeêdzi∏ 32 okrà˝enia.W nagro-
d´ otrzyma∏ ram´ do roweru.Tyl-
ko o 2 oczka mniej zaliczy∏ Marek
J´drzejewski z Legionowa. Trze-

cie miejsce (27 okrà˝eƒ) przypa-
d∏o Krzysztofowi Dziedzicowi
z Warszawy. Jak przyzna∏ Wójt
Gminy Wieliszew Waldemar Kow-
nacki podczas uroczystego wr´-
czenia nagród, Gmina Wieliszew
nie okaza∏a si´ zbyt goÊcinna, gdy˝
wygra∏ jeden z naszych.
Magdalena Dàbrowska, (Fit &
Fun Fitness Club) – Czuj´ si´ zm´-
czona, odczuwam przejechane kilo-
metry i brak snu. Jecha∏am z kole-
gà na zmian´, po 2 okrà˝enia,
przed finiszem zmienialiÊmy si´ co
okrà˝enie. W nocy kolega da∏ mi
chwil´ odsapnàç. Bardzo podobajà
mi si´ krajobrazy wieliszewskie,
bardzo ∏adnie wyglàda∏ zachód
s∏oƒca na tle ∏àk, gorzej jest z na-
wierzchnià, praktycznie 1/3 trasy
to piach.
Zbigniew Jóêwik, 1. miejsce w ka-
tegorii solo, Skrzeszew – Wysi∏ek,
jaki musia∏em w∏o˝yç w przygoto-
wania do maratonu, motywowa∏
mnie jeszcze bardziej.Teraz przede
wszystkim musz´ odpoczàç. Jecha-
∏o si´ ci´˝ko, uwa˝am, ˝e jak

na maraton ca∏odobowy jest to jed-
nak za ci´˝ka trasa. ¸atwo nie by-
∏o, tym bardziej ciesz´ si´ z wywal-
czonej pozycji.
Cezary Zamana, pomys∏odawca
i organizator – Impreza zas∏uguje
na nazw´ Super 24 Maraton rowe-
rowy, bo jest super ci´˝ki. Ostat-
nie 3 kilometry to prawdziwa
przeprawa, nawet dla Êwietnie
przygotowanych rowerzystów.
Na Mazowszu lasy z regu∏y sà su-
che, jednak susza, upa∏ ostatnich
dni i kusz wymuszajà na sportow-
cach podwójny wysi∏ek – tutaj trze-
ba mieç form´ jak wieloboista.

ChcielibyÊmy, aby ta impreza
zadomowi∏a si´ w Wieliszewie
na kilka dobrych lat. Bardzo do-
bra wspó∏praca z w∏adzami Gmi-
ny, które szybko podj´∏y decyzj´,
z Policjà, która zabezpiecza∏a
Mazovi´ 24, oraz z wszystkimi
s∏u˝bami. ChcielibyÊmy, aby
za kilka lat Wieliszew kojarzy∏ si´
z wyjàtkowà imprezà, jakà jest
Maraton Mazovia 24.

nn Piotr Sypniewski

W∏aÊciciele nieruchomo-
Êci majà obowiàzek za-
warcia umowy na od-
biór odpadów komunal-
nych i udokumentowania
p∏acenia za takie us∏ugi
oraz za us∏ugi zwiàzane
z opró˝nianiem zbiorni-
ków bezodp∏ywowych
z nieczystoÊci p∏ynnych.

Zwi´kszone
stawki op∏at
W przypadku nieudokumento-
wania korzystania z us∏ug, Gmi-
na zorganizuje na okres 1 roku
(bez mo˝liwoÊci skrócenia) od-
biór odpadów i opró˝nianie
zbiorników, a op∏atami obcià˝y
w∏aÊciciela nieruchomoÊci
w wysokoÊci uchwalonej
Uchwa∏à Nr 134/XVIII/08 Rady
Gminy Wieliszew zdnia10 czerw-
ca 2008 r.:
1. Za jednokrotne odebranie

niesegregowanych odpadów
z pojemnika: 

– o obj. 110 dm3 – 29,96 z∏,
– o obj. 120 dm3 – 32,10 z∏,
– o obj. 1100dm3 – 85,60 z∏.
2. Za opró˝nienie zbiornika

bezodp∏ywowego z nieczy-
stoÊci p∏ynnych – 28,89 z∏
za 1m3.

Nale˝ne Gminie op∏aty sà przy-
chodem gminnego funduszu
ochrony Êrodowiska i gospodar-
ki wodnej i b´dà pobierane
z zastosowaniem przepisów
ustawy z dnia 29 sierp-
nia 1997 r. – Ordynacja podat-
kowa (Dz.U. z 2005r. Nr 8,
poz. 60 – z póên. zm.)
Powy˝sze wynika z ustawy
z dnia 13 wrzeÊnia 1996 r.
o utrzymaniu czystoÊci i po-
rzàdku w gminach (t.j. Dz.U.
z 2005 r. Nr 236, poz. 2008
– z póên. zm.)
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STYPENDIA EMKI
Stowarzyszenie EMKA og∏asza nabór kandydatów na stypendia 

Lokalnego Funduszu Stypendialnego EUREKA na rok szkolny 2008/2009.
Wszystkie niezb´dne dokumenty znajdziecie Paƒstwo na stronie stowarzyszenia www.emka.vis.pl.

Termin sk∏adania kompletnych dokumentów mija 25 wrzeÊnia br.
Dodatkowe informacje – Pawe∏ Kownacki 

tel. 510 109 109 lub 022 782 26 32, e-mail: info@emka.vis.pl 
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